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JEGYZŐKÖNYV 
 
 
 
Készült: Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2008. december 11-én 
megtartott ülésén, a Városháza 18-as sz. helyiségében. 
 
 
 
  
Jelen vannak:  Pap Tibor   polgármester 

Novák Imre   alpolgármester 
dr. Ágoston Sándor  képviselő  
Horváth László  képviselő 
Földi Imre   képviselő 
Dékány József  képviselő 
Kondacs György  képviselő 
Csatári Lajos   képviselő  
Nyuzó Marietta  képviselő 
Kiss Gábor   képviselő  
Kiss Károly   képviselő 
Pihurik Katalin  képviselő 
Kanó József   képviselő 
Földesi Zoltán  képviselő  
Balogh Csilla   jegyző 
Valánszki Róbert  aljegyző 

 
 
 
Jegyzőkönyvvezető:  Fülemenné Nagy Katalin  
 
 
Meghívottak: Tímárné Buza Ilona a Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Központ 
Gyomaendrődi Kirendeltségének a vezetője, Mochnács Pál a Békés Mérnök Kft. ügyvezetője, 
Gyányi Irén szociális főelőadó, Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető, Nagy 
Antal a Pénzügyi Önkormányzati – Vagyonkezelő Bizottság külső tagja, Fehér Józsefné 
okmányirodai ügyintéző, Gyuricza Máté műszaki ügyintéző, Baloghné Berényi Erzsébet az 
ÁMK igazgatója, Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 
vezetője, Kállai Anikó a Strandfürdő részéről, Erdeiné Mucsi Márta a József Attila 
Művelődési Ház vezetője, Somogyi Erzsébet a Ladányi Mihály Könyvtár vezetője, Diósné 
Ambrus Erzsébet óvoda intézményegység vezető, Szlovák Zsolt r. hadnagy, megbízott 
őrsparancsnok, Nagy József a Dévaványai Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke, Parola 
Csaba az Oktatási- Közművelődési és Sport Bizottság külső tagja, Hajdu Ildikó a Bereczki 
Imre Helytörténeti Gyűjtemény dolgozója. 
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A polgármester üdvözli képviselő-testületi ülésen megjelenteket, a lakosság képviselőit, a 
vendégként meghívottakat, külön Köszönti Tímárné Buza Ilonát a Dél-alföldi Regionális 
Munkaügyi Központ Gyomaendrődi Kirendeltségének a vezetőjét, aki az első napirend 
kapcsán van jelen. 
A polgármester megállapítja, hogy az ülés határozatképes, a képviselő-testület létszáma:  
14 fő. 

A polgármester a napirendek ismertetésére tér át.  
 
       Napirendi javaslat: 
 

1. A foglalkoztatás helyzete. Tájékoztató a munkahely-teremtési és megtartási 
pályázatokról. A közhasznú munkák tapasztalatainak bemutatása. 
Előadók: Gyányi Irén szociális főelőadó (együttműködve a Munkaügyi 
                 Központtal) 
                 Földi Imre – a közmunkákat szervező programirányító 
 

2. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal Okmányirodájának hatósági és igazgatási 
munkájáról.  
Előadók: Fehér Józsefné koordinációs okmányügyintéző  

Balogh Csilla jegyző  
 

3. A 2009. évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása és elfogadása. 
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
4. A köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-követelmények alapját 

képező célok kitűzése 
Előadó: Pap Tibor polgármester  

 
5. Bejelentések 
 

A polgármester kérdésként tette fel a testület tagjai felé, hogy indítványozzák-e egyéb önálló 
napirendi pont megtárgyalását? 
Megállapítja, hogy a képviselők nem indítványoznak egyéb önálló napirendet.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a napirendi javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
A szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
435/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2008. december 11-én tartandó 
ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A foglalkoztatás helyzete. Tájékoztató a munkahely-teremtési és megtartási 

pályázatokról. A közhasznú munkák tapasztalatainak bemutatása. 
Előadók: Gyányi Irén szociális főelőadó (együttműködve a Munkaügyi 
                 Központtal) 
                 Földi Imre – a közmunkákat szervező programirányító 
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2. Beszámoló a Polgármesteri Hivatal Okmányirodájának hatósági és igazgatási 

munkájáról.  
Előadók: Fehér Józsefné koordinációs okmányügyintéző  

Balogh Csilla jegyző  
 

3. A 2009. évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása és elfogadása. 
Előadó:  Pap Tibor polgármester 

 
4. A köztisztviselőkkel szemben meghatározott teljesítmény-követelmények alapját 

képező célok kitűzése 
Előadó: Pap Tibor polgármester  

 
5. Bejelentések 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a november 27-i testületi ülésen tudomásul vették, 
hogy Tóth Józsefné Körösladány, Fási u. 19. szám alatti lakos a Pénzügyi Ellenőrző - 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság tagja, bizottsági tagságáról 2008. november 27-től 
lemondott.  
Döntöttek arról, hogy a Pénzügyi Ellenőrző – Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság 
tagjainak a számát nem csökkentik, a lemondott külső tag helyére új tagot választanak.  
A Pénzügyi Ellenőrző - Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság külső tagjának 
megválasztotta a testület Nagy Antal Gyomaendrőd, Rákóczi F. u. 25. szám alatti lakost.  
 
A polgármester megkéri Nagy Antalt, hogy az előírásoknak megfelelően az önkormányzati 
törvényben rögzített esküt letenni szíveskedjen.  
A polgármester kéri, hogy az eskütétel idejére a jelenlévők szíveskedjenek felállni.  
A polgármester megkéri Nagy Antalt, hogy mondja utána az eskü szövegét. 
Az eskütétel szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
- ESKÜTÉTEL – 
 
A polgármester gratulál Nagy Antalnak a Pénzügyi Ellenőrző – Önkormányzati 
Vagyonkezelő Bizottság tagjának és jó munkát kíván számára.  
 
 
Pap Tibor polgármester – a fő napirend tárgyalását megelőzően a lejárt határidejű 
határozatok végrehajtásáról szóló jelentés és a két testületi ülés között történt fontosabb 
események megvitatására tér át.  
A 367/2008.(X.30.) Kt. határozat végrehajtásához elmondja, hogy a jelentés készítése óta 
Zsirai László a megállapodást aláírva visszaküldte a hivatalhoz, 2008. december 10-én a 
40.000,- Ft részére át lett utalva.  
A 367/2008.(X.30.) Kt. határozat teljesítéséhez hozzáfűzi, hogy Halmos docens úr elfogadta 
az ajánlatot. Az anyagot megküldte, vele együtt a számlát is, amely kiegyenlítésre került.  
A 395/2008.(XI.4.) Kt. határozat teljesítéséhez elmondja, hogy a jelentés készítése óta a 
pályázat befogadásáról szóló értesítés megérkezett, azzal a kitétellel, hogy a munkálatok saját 
kockázatra megkezdhetők. Természetesen ezzel a lehetőséggel nem kívánnak élni, hiszen 
elnyert támogatás nélkül a 77 millió forintos beruházást nem kezdhetik meg.   
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A polgármester a két testületi ülés között történt fontosabb eseményekről szól röviden.  
- 2008. december 2-án az Égáz-Dégáz Zrt. energia-kereskedelmi szakembereivel 

tárgyalt Feke László műszaki irodavezető és Pap Tibor polgármester.  
- 2008. december 3-án Novák Imre alpolgármester, dr. Ágoston Sándor képviselő, Feke 

László műszaki irodavezető tárgyalt az EMFESZ Kft. képviselőivel, ajánlataikat 
megtették, ismertették a cégnek a lehetőségeit a földgázenergia beszerzése 
tekintetében.  

- 2008. december 3-án Többcélú Társulási ülés volt Szeghalmon, ahol döntöttek arról, 
hogy január 31-el a Támogató Szolgálat, illetve a szenvedélybetegek közösségi 
ellátása megszűnik. Ebből eredően a Társulásnak egy alkalmazottja Körösladányban 
felmentésre kerül, illetve több munkatárs intézményen belüli átszervezés keretében 
lesz foglalkoztatva, a határozott időre szóló szerződéssel foglalkoztatottak (5 fő) 
részére további munkavégzést nem tudnak biztosítani.  

- 2008. december 3-án délután a Láyer vállalkozói központban megújuló energia 
felhasználással, hasznosítással kapcsolatos szakmai konferencia volt. Röviden szól az 
ott elhangzottakról.  

- 2008. december 8-án a Békés Megyei Vállalkozásfejlesztési Alapítvány 
tájékoztatójára került sor a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjteményben, ahol 22 helyi 
kis vállalkozó érdeklődött az Alapítvány szolgáltatásai iránt. 

- 2008. december 9-én a KÖVITE Plusz Kft. munkatársaival beszélték át a KEOP-os 
szennyvízberuházással kapcsolatos előkészítő munkák állását.  

- 2008. december 10-én a Megye házán polgármesteri fórum került megrendezésre, ahol 
a nehéz helyzet miatti lehetségesnek tartott feladatokról volt szó. A Megyei 
Önkormányzat 9 munkacsoportot hozott létre, ezen munkacsoportok előzetes program 
meghatározását beszélték át. 

 
A polgármester röviden ennyiben kívánt szólni a két testületi ülés között történt fontosabb 
eseményekről.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Mivel hozzászólás nem hangzott el, szavazásra kéri a testületi tagokat.  
Aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló jelentést, valamint a 
polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.  
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadja a lejárt határidejű határozatokról szóló jelentést, 
valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi ülés között történt eseményekről a 
következő határozattal: 
 

 
Határozat: 
436/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 365/2008.(X.30.); 
367/2008.(X.30.); 368/2008.(X.30.); 370/2008.(X.30.); 371/2008.(X.30.); 
372/2008.(X.30.); 373/2008.(X.30.); 374/2008.(X.30.); 375/2008.(X.30.); 
376/2008.(X.30.); 377/2008.(X.30.); 378/2008.(X.30.); 382/2008.(X.30.); 
383/2008.(X.30.); 395/2008.(X.30.); Kt. határozatok végrehajtásáról szóló jelentést 
jóváhagyólag tudomásul veszi, valamint a polgármesteri tájékoztatót a két testületi 
ülés között történt eseményekről.  
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1. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az első napirendi pont megtárgyalására, amely a 
foglalkoztatás helyzetéről, a munkahely-teremtési és megtartási pályázatokról, a közhasznú 
munkák tapasztalatainak bemutatásáról szóló tájékoztató megvitatása.  
A polgármester megkérdezi Gyányi Irén igazgatási főelőadót, hogy az írásos anyaghoz 
szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
Gyányi Irén igazgatási főelőadó – az írásos anyaghoz kiegészítésképpen elmondja, hogy az 
EKUNA Kft-nél létszám leépítés történt, ami az anyagban még nem látható. Elmondja, hogy 
az EDUNOR Kft-nél 22 fővel bővítették a dolgozói létszámot az elmúlt egy év alatt, az EJT 
Kft-nél pedig 18 fővel több dolgozót foglalkoztatnak. Elmondja, hogy a munkáltatóktól 
nagyon kevés adat érkezett vissza annak ellenére, hogy levélben kérték meg őket az 
adatszolgáltatásra.  
Röviden ennyit kívánt elmondani. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi Földi Imre munkaszervezőt, hogy az írásos anyaghoz 
szóbeli kiegészítést kíván-e tenni? 
Földi Imre munkaszervező, képviselő – az írásos anyagot szóban nem kívánja kiegészíteni, a 
felmerülő kérdésekre szívesen válaszol. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földi Imrének, hogy ismertesse a Pénzügyi 
Bizottság véleményét. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a tájékoztatókat elfogadásra 
javasolja a képviselő-testület felé. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kondacs Györgynek, hogy ismertesse a Szociális 
Bizottság véleményét. 
Kondacs György a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő - a bizottság a 
tájékoztatókat elfogadásra javasolja a képviselő-testület felé. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Tímárné Buza Ilona részére. 
Tímárné Buza Ilona a Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Központ Gyomaendrődi 
Kirendeltség vezetője – köszönti a képviselő-testületi ülés valamennyi résztvevőjét.  
Örömmel vette a testületi ülésre történő meghívást, fontosnak tartja, hogy az önkormányzat 
foglalkozik a foglalkoztatás helyzetével.  
A napirendhez készült beszámolókat megkapta, amelyeket alaposnak, részletesnek tart. 
A kirendeltség-vezető röviden szól a munkaerő-piaci helyzetről, elsősorban Dévaványát 
érintően.  
Elmondja, hogy az elmúlt év hasonló időszakában 385 fő volt a regisztráltak száma, ami 
jelenleg 396 fő. A regisztráltak száma 11 fővel növekedett, amit nem tart magasnak.  
A tartós, 12 hónapon túl regisztráltak számánál növekedés mutatkozik, november végén ez 
12,2 % volt, megjegyzi a megyei és a regionális átlag 20 % felett van. Úgy gondolja, hogy ez 
az egész év folyamán kiemelt szempont volt a közhasznú foglalkoztatásnál és a 
bértámogatásnál is. Arra törekedtek, hogy elsősorban azok kerüljenek bevonásra, akik 12 
hónapon túl vannak regisztrálva.  
Elmondja, hogy növekedett az álláskeresési járadékon, segélyen lévők száma, 2007. évben 86 
fő volt, 2008. évben pedig 139 fő. A rendszeres szociális segélyben részesülők száma 
csökkent 15 fővel (2007. évben 100 fő, 2008. évben 85 fő).  
A kirendeltség-vezető elmondja, ha az összes foglalkoztatási helyzetet nézik, akkor az elmúlt 
évhez képest többen helyezkedtek el, ami évről-évre javuló tendenciát mutat. 2007. évben 
1.400 fő számára sikerült munkát találni, 2008. évben pedig 1.499 fő részére. Elmondja, hogy 
az idei évben többen támogatással tudtak elhelyezkedni. 
A kirendeltség-vezető röviden szól a támogatásokról.  
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Elmondja, hogy a közhasznú foglalkoztatás szinte azonos létszámú az elmúlt évivel. 2007. 
évben 148 fő részesült közhasznú foglalkoztatásban, az idei évben pedig 122 fő, megjegyzi, 
hogy az intézmények részéről volt kevesebb az igény. A támogatás nőtt, a minimálbér 
növekedése, a hat órás foglalkoztatás helyett 8 órás foglalkoztatás miatt is, 70 %-os támogatás 
helyett lehetett 90 %-os támogatást igényelni. A kifizetett támogatás összege az elmúlt évben 
19 millió forint volt, az idei évben 19-20 millió forint lesz.  
Elmondja, hogy a bértámogatás, amelyet a dévaványai munkáltatók kapnak, szintén nem 
mutat különösebb eltérést. A 2007-es évben 50 fő volt a munkáltatók munkaerőigénye, 
amelyhez támogatást tudott nyújtani a kirendeltség, az idei évben ez a létszám 49 fő.  
Elmondja, jelentős változást mutat az, hogy sikerült indítaniuk egy térségfejlesztő programot, 
amely elsősorban a hátrányos helyzetű álláskeresőknek nyújt segítséget. Ebben a programban 
16 fő részére lehetett Dévaványán képzést indítani, további 31 fő számára munkalehetőséget 
biztosítani. Ezek kiemelt támogatások, 8 hónapig 100 %-os támogatást tud nyújtani a 
kirendeltség és 4 hónap a továbbfoglalkoztatási kötelezettség. A munkáltatók számára előny 
volt a programban való részvétel.  
Fontosnak tartja a rehabilitációs költségvetési bértámogatást. Elmondja, hogy 2007. júliusától 
került a munkaügyi központhoz ennek a finanszírozási lehetősége. Az elmúlt évben tudtak 
beszélni a YUWITA Kft-ről, mint foglalkoztatóról, ami megszűnt, az idei évben Ványa Cipő 
Kft. foglalkoztat megváltozott munkaképességűeket. Létszámban változás nem történt az 
elmúlt évhez képest (kb.120-130 fő) arra vonatkozóan, akik ennek a támogatásnak a 
segítségével tudnak dolgozni. Déványára vetítve ezen támogatási összeg 44 millió forint.  
A TÁMOP programról szól röviden a kirendeltség-vezető, amely szintén a hátrányos 
helyzetűek foglalkoztatását célozza meg. Az idei évben 15 fő képzése és 5 fő támogatása 
valósult meg a program keretében, ez egy több éves program. 
Elmondja, hogy az elmúlt évben a képzésben résztvevők száma 51 fő volt, az idei évben pedig 
67 fő.  
Röviden ennyit kívánt elmondani, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni a kirendeltség-vezetőnek az elmondottakat. 
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni, kérdést feltenni? 
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – tapasztalata, hogy a közmunkáknál 
rövid a foglalkoztatási időtartam 2-5 hónap közötti, amely az előző évekhez képest 
lényegesen lecsökkent.  
Sok esetben év végén kapnak keretet a foglalkoztatásra, a határidő nagyon rövid, de sikerült 
ezt is eddig megoldani.  
Röviden szól a munkaügyi központ ügyfélfogadási rendjéről, valamint az ügyintézés 
rugalmasságáról.  
A munkaügyi központtal nagyon jó a kapcsolat, rugalmasan együtt tudnak dolgozni.  
Köszöni, hogy meghallgatták. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Csatári Lajos részére.  
Csatári Lajos képviselő – kérdése, hogy a megváltozott munkaképességűek 
foglalkoztatásánál milyen arányban oszlik meg támogatás a munkáltató és a munkavállaló 
között, valamint milyen szempontok szerint döntik el a támogatás mértékét? 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – kérdése, hogy képzések milyen irányúak, a képzést követően milyen 
az elhelyezkedési arány? 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére.  
dr. Ágoston Sándor képviselő – elhangzott, hogy a regisztráltak száma 395 fő. Kérdése a 
szakmai végzettségre és a korszerinti megosztásra irányul. Együttműködőek-e a regisztráltak 
a képzés tekintetében? 
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Pap Tibor polgármester – ismert mindenki számára, hogy változást terveznek a 
foglalkoztatás politika területén. A tervezett változásokról már az év közepe óta lehet hallani. 
A kirendeltség-vezetővel folyamatosan konzultálnak ez ügyben. Megszűnik az a lehetőség, 
hogy az önkormányzatok pályázzanak közhasznú munkavégzésre, a keretekhez 
hozzájuthatnak más szisztéma szerint, foglalkoztatási tervet kell készíteni, a forrásokat 
utófinanszírozásban kapják meg. Foglalkoztatás esetén 95 %-os támogatást lehet igénybe 
venni a tervezet szerint, segélykifizetésnél az eddigi 90 % helyett 80 %-át fogják kapni.  
A polgármester megadja a szót Tímárné Buza Ilona részére, hogy az elhangzottakra reagáljon. 
Tímárné Buza Ilona a Dél-alföldi Regionális Munkaügyi Központ Gyomaendrődi 
Kirendeltség vezetője – elmondja, hogy az ügyfélfogadás a kirendeltségen folyamatos, a 
pénteki napon nincs csak ügyfélfogadás. Elmondja, hogy január hónaptól az egy ablakos 
ügyintézésre térnek át. A szolgáltatást és a hatósági ügyintézést külön kellett választaniuk, 
emiatt volt két ügyintézős rendszer. Röviden szól a rendelkezésre álló keretből történő 
foglalkoztatásról. 
A megváltozott munkaképességűek foglalkoztatásának támogatásával kapcsolatban elmondja, 
hogy ez egy olyan dotáció az állam részéről, amit korábban az APEH nyújtott a munkáltatók 
részére. Elmondja, hogy a munkavállaló nem járul hozzá a foglalkoztatásához. 
A támogatás mértéke függ attól is, hogy milyen megváltozott munkaképességű dolgozókat 
alkalmaz a munkáltató (67 %-os, 50 %-os). 
Elmondja a kirendeltség-vezető, hogy részletes képzési tervet készítenek, amely a 
munkáltatók igényeire épül, figyelembe veszik az ügyfelek igényeit is.  
Röviden szól a képzések irányáról, az iskolai végzettségről.  
Elmondja, hogy település szinten nincs lebontva kor szerint a regisztráltak száma, de 
kirendeltségi szinten ez megtörtént (a statisztikai adatokat meg fogja küldeni). 
 A 25-55 év közötti korosztály van a legnagyobb arányban képviselve. Nagyon oda figyelnek 
a 25 év alattiak iskolázottságára. Az időseknél a képzésben történő részvétel legtöbbször azon 
múlik, hogy van-e hajlandóságuk tanulni.  
A kirendeltség-vezető röviden szól az „Út a munkához” programról. Elmondja, hogy a 
program a rendszeres szociális segélyben részesülőket fogja két csoportra bontani.  

- rendszeres szociális segélyen maradnak azok a személyek, akik nem tudnak dolgozni 
(egészségi, mentális állapot stb.) 

- a munkára kész állapotban lévők csoportja (nincs munkalehetőség). A 
foglalkoztatáshoz a keretet az önkormányzat fogja megkapni (rendelkezésre állási 
támogatás), közfoglalkoztatási tervet kell készíteni. 

Továbbra is lesz közmunka programra pályázati lehetőség.  
Fontosnak tartja még elmondani, hogy a 35 év alatt lévő szakképzetlen személyeknek 
kötelező lesz a képzésben való részvétel. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a kérdésekre adott válaszokat, a tájékoztatót a 
kirendeltség vezető asszonynak.  
Megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni, kérdést feltenni? 
A polgármester megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére.  
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy az írásos anyagban lévő táblázat, amely a helyben 
foglalkoztatottak megoszlását mutatja be korosztály szerint is. Véleménye szerint a következő 
tájékoztató készítésekor meg kellene bontani a 20-45 év között foglalkoztatottakat pl. 20-30 
év közöttiek, azután 30-45 év közöttiek, szélesnek tartja az intervallumot.  
Gyányi Irén igazgatási főelőadó – elmondja, hogy a következő tájékoztató készítésekor 
figyelembe veszik a képviselő felvetését.  
Földesi Zoltán képviselő – röviden szól arról, hogy kevés a településen a felsőfokú 
végzettségűek foglalkoztatása. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki kérdést feltenni? 
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Megállapítja, hogy több hozzászólás, kérdés nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki a tájékoztatót elfogadja kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
437/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a foglalkoztatás helyzetéről, a 
munkahely-teremtési és megtartási pályázatokról, a közhasznú munkák 
tapasztalatainak bemutatásáról szóló tájékoztatót elfogadja.  
 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
Pap Tibor polgármester – megköszöni a kirendeltség-vezetőnek, hogy az ülésre eljött, 
tájékoztatta a jelenlévőket, a felmerülő kérdésekre válaszolt.  
 
 
 
 
2. Napirendi pont 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a második napirendi pont megtárgyalására, amely a 
Polgármesteri Hivatal Okmányirodájának hatósági és igazgatási munkájáról szóló beszámoló 
megtárgyalása.  
A polgármester megkérdezi Balogh Csilla jegyzőt, valamint Fehér Józsefné okmányirodai 
ügyintézőt, hogy az írásos anyaghoz kívánnak-e szóbeli kiegészítést tenni? 
Balogh Csilla jegyző – az írásos anyaghoz nem kíván szóbeli kiegészítést tenni. 
Fehér Józsefné okmányirodai ügyintéző – ő sem kíván az írásos előterjesztéshez szóbeli 
kiegészítést tenni.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság az anyagot 
ülésén véleményezte. Megadja a szót a bizottság elnöke részére.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság a 
beszámolót ülésén megvitatta, amelyet részletesnek ítéltek meg és elfogadásra javasolják a 
képviselő-testület felé. Az ügyintézés rugalmas, az ügyfeleknek nem kell sokat várakozniuk. 
A bizottság további jó munkát kíván az iroda dolgozói számára.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megadja szót Pihurik Katalin képviselőnek.  
Pihurik Katalin képviselő – mint ügyfél megerősíti a bizottsági elnök által elmondottakat, 
hogy az ügyintézés rugalmas, nem kell hosszú időt tölteni az irodában.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Polgármesteri Hivatal Okmányirodájának hatósági és igazgatási munkájáról 
szóló beszámolót kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozattal elfogadja a beszámolót:  
 
 

Határozat: 
438/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Polgármesteri Hivatal 
Okmányirodájának hatósági és igazgatási munkájáról szóló beszámolót az 
előterjesztés szerint elfogadja. 
 
A képviselő-testület megköszöni az iroda dolgozóinak színvonalas munkavégzését.  

 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
 
Közben az ülésteremből Novák Imre alpolgármester eltávozott, így a testület létszáma 
13 fő.  
 
 
 
3. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér a harmadik napirendi pont megtárgyalására, amely a 2009. 
évi Képviselő-testületi munkaterv megtárgyalása.  
A polgármester elmondja, hogy a munkatervet Balogh Csilla jegyző állította össze a 
beérkezett javaslatok alapján.  
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta képviselőnek. 
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
munkatervet a bizottság az ülésen véleményezte, amelyet elfogadásra javasolnak a képviselő-
testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Nyuzó Mariettának az elmondottakat. 
Megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére.  
Pihurik Katalin képviselő – a munkatervből hiányolja az ÁMK Ványai Ambrus Általános 
Iskola beszámolóját, illetve a Szügyi Dániel Református Általános Iskola tájékoztatóját. 
Időpontként javasolja a júniusi testületi ülést. 
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a tervezet készítésekor az ÁMK többi 
intézményegységére koncentráltak, mivel az ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola 
intézményegysége beszámolt az idei évben, illetve a Szügyi Dániel Református Általános 
Iskola is tájékoztatta a képviselő-testületet az intézményben folyó tevékenységről. Akadálya 
nincs, hogy a munkatervbe bekerüljön a javaslat, ha a képviselő-testület úgy dönt.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Gábor képviselő részére. 
Kiss Gábor képviselő – szeretné, ha legközelebb tájékoztatót készít a Szügyi Dániel 
Református Általános Iskola, akkor az igazgató asszony jelen lenne az ülésen. Megjegyzi, 
hogy az eddigi tájékoztatók kapcsán nem volt jelen. 
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a kérést meg szokták fogalmazni, a munkatervben 
előadóként az intézmény igazgatója volt megjelölve, a meghívót is részére címezték, nem az 
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önkormányzaton múlik, hogy az intézményvezető a meghívás ellenére nem saját maga jelenik 
meg az ülésen, hanem mással képviselteti magát.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy a márciusi testületi ülésre van tervezve a  
tömegközlekedés helyzetéről szóló tájékoztató, az időpontot korainak találja javaslata, hogy a 
szeptemberi ülésen vegyék napirendre.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy van-e még valakinek javaslata? 
Megállapítja, hogy több javaslat nem hangzott el. 
Módosító indítványként hangzott el, hogy kerüljön be a munkatervbe június hónapra az ÁMK 
Ványai Ambrus Általános Iskola intézményegységének a beszámolója és a Szügyi Dániel 
Református Általános Iskola tájékoztatója. 
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy kerüljön be a 2009. évi munkatervbe június hónapra az ÁMK Ványai 
Ambrus Általános Iskola intézményegységének a beszámolója és a Szügyi Dániel Református 
Általános Iskola tájékoztatója kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 6 igen szavazattal, 7 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem fogadja el, hogy a júniusi testületi ülésen megtárgyalásra kerüljön az 
ÁMK Ványai Ambrus Általános Iskola intézményegységének a beszámolója és a Szügyi 
Dániel Református Általános Iskola tájékoztatója. 
A polgármester elmondja, hogy módosító indítványként hangzott el, hogy a márciusi testületi 
ülésre tervezett tömegközlekedés helyzetéről szóló tájékoztatót a szeptemberi testületi ülésen 
vitassák meg. 
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a módosító indítvánnyal, hogy a márciusi testületi ülésre tervezett  
tömegközlekedés helyzetéről szóló tájékoztatót a szeptemberi testületi ülésen vitassák meg 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 2 igen szavazattal, 11 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem fogadja el a módosító indítványt, tehát a márciusi ülésen kerül 
megtárgyalásra a tömegközlekedés helyzetéről szóló tájékoztató.  
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek javaslata, észrevétele? 
Megállapítja, hogy több javaslat nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a 2009. évi munkatervet az előterjesztés szerint kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 13 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 
Határozat: 
439/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 2009. évi munkatervét 
elfogadja.  

 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 

(Az elfogadott munkaterv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Közben Novák Imre alpolgármester visszajött az ülésterembe, így a testület létszáma 
ismételten 14 fő.  
 
 
 
 
4. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő napirend a köztisztviselőkkel szemben 
meghatározott teljesítménykövetelmények alapját képező célokról szól. 
Tájékoztatja a testületet, hogy a köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvény 
34. §-a alapján 
- a munkáltatói jogkör gyakorlójának a köztisztviselő munkateljesítményét – munkakörének 
és a közigazgatási szerv kiemelt céljainak figyelembevételével, meghatározott 
teljesítménykövetelmények alapján – írásban értékelnie kell:  
- az értékelés az adott köztisztviselőnek, a munkáltatói jogkör gyakorlója által 2009. évre, év 
elején írásos tájékoztatásban megállapított teljesítménykövetelményei alapján történik: 

• a jegyző teljesítménykövetelményeit a polgármester, 
• a többi köztisztviselő teljesítménykövetelményeit a jegyző határozza meg; 

- a köztisztviselők teljesítményét év végéig értékelni kell. Az értékelés feladatainak elvégzési 
határideje 2009. december 31. 
Az értékelést írásos formában kell átadni a köztisztviselőnek. Az átadást szóbeli megbeszélés 
követi. 
A Jegyző teljesítményét a Polgármester értékeli, aki az értékelésről a Képviselő-testület is 
tájékoztatja.  
A többi köztisztviselő teljesítményét a Jegyző értékeli. 
 
A hivatkozott jogszabály 34. § (3) bekezdése értelmében a teljesítménykövetelmények alapját 
képező célokról a Képviselő-testületnek kell döntenie.  
A mellékelt határozati javaslatban olyan szintű és mélységű teljesítménykövetelményeket 
javasol meghatározni 2009. évre az önkormányzat köztisztviselőire vonatkozóan, melyek 
alapul szolgálnak a munkakörökre lebontott, szükség esetén az azon belüli egyéni, 
teljesítménykövetelmény meghatározásához.  
A polgármester elmondja, hogy az előterjesztéshez mellékelve van Balogh Csilla jegyző 
teljesítmény értékelése.   
A polgármester megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnöknek.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – úgy gondolja, 
hogy az átfogó és alapvető célok jól lettek megjelölve.  
A bizottság az előterjesztést javasolja elfogadásra a képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Mivel hozzászólás nem hangzott el szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a teljesítmény követelmények alapját képező célokat és egyetért a határozati 
javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
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Határozat: 
440/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a köztisztviselők jogállásáról szóló 
1992. évi XXIII. törvény 34. § (3) bekezdése alapján a melléklet szerint dönt a 
teljesítménykövetelmények alapját képező célokról.  
 
A Képviselő-testület utasítja a polgármestert, hogy 
 

(1) a meghatározott teljesítménykövetelmények alapján gondoskodjon a Jegyzővel 
szembeni teljesítménykövetelmények 2009. január 31-ig történő kidolgozásáról, és a 
Jegyző részére írásos dokumentum formájában történő átadásáról; 

 
(2) a jegyző teljesítményértékelését 2009. december 20-ig végezze el, s arról a testületet 

legkésőbb 2009. december 31-ig tájékoztassa; 
 

(3) a Jegyző – a többi köztisztviselőt érintő – teljesítményértékeléssel kapcsolatos 
feladatellátását figyelemmel kísérje. 

 
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
Határidő: 2009. január 31., illetve a határozat (2) bekezdése szerinti határidők 
Melléklet: 1 db 
 
 
(A 2009. évre meghatározott teljesítménycélok a jegyzőkönyv mellékletét képezik.) 
 
 
 
 
5. Napirendi pont 
 
 
Pap Tibor polgármester – rátér az ötödik napirendi pont megtárgyalására, amely a 
bejelentéseket tartalmazza.  
A polgármester köszönti Mochnács Pált a Békés Mérnök Kft. ügyvezetőjét.  
Elmondja, hogy az Új Magyarország Fejlesztési Terv Dél-alföldi Operatív Program 
támogatási rendszeréből: „A közösségi közlekedés versenyképességének növelése 
Dévaványán” című DAOP-3. 2. 1-2008.-0033 jelű pályázaton elnyert támogatás segítségével 
megvalósítandó feladatok teljes körű műszaki lebonyolítására – beleértve a közbeszerzési 
eljárás lefolytatását is – a 2008. november 27-én megtartott Képviselő-testületi ülésen 
elfogadott határozat alapján a BÉKÉS MÉRNÖK Kft. kapott megbízást. A létrejött megbízási 
szerződés alapján a közbeszerzési eljárás előkészítési munkái elkezdődtek, és a helyi 
közbeszerzési szabályzat figyelembevételével az Ajánlati/részvételi Felhívást, annak 
megjelentetése előtt az Ajánlatkérőnek jóvá kell hagynia, melyek az előterjesztéshez 
mellékelve vannak.  
A polgármester elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság ülésén megtárgyalta az anyagot. 
Elmondja még, hogy az ülésen jelen volt Dr. Szathmáry Péter ügyvéd a Békés Mérnök Kft. 
képviseletében.  
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A polgármester megadja a szót Mochnács Pál részére, ha van az írásos anyaghoz kiegészítése 
akkor, azt tegye meg.  
Mochnács Pált a Békés Mérnök Kft. ügyvezetője – köszönti a testületi ülésen megjelenteket. 
Elmondja, hogy a korábbi gyakorlatnak megfelelően terjesztették a képviselő-testület elé az 
ajánlati felhívást.  
Az ajánlati felhívás elfogadása előtt 3 dologra hívja fel a képviselő-testület figyelmét.  

- Az egybeszámítás miatt egy éven belül több ilyen jellegű beruházás valósult meg 
Dévaványán, ezért a nemzeti értékhatároknak megfelelően kell az eljárást lefolytatni. 
Tehát nyílt eljárásra kerül sor.   

- Amíg hazai pénzekről volt szó a közbeszerzési törvény lehetővé tette, hogy 
hiánypótlás biztosítása nélkül lehetett meghirdetni a közbeszerzési eljárásokat, az eu-s 
pénzek ezt nem teszik lehetővé. Hiánypótlást biztosítani kell legalább egy alkalommal. 
A törvény nem rendelkezik arról, hogy teljes körűen, vagy korlátokkal. Az 
előterjesztés készítésékor azt vették figyelembe, hogy korlátozásokkal kell, majd a 
közbeszerzési eljárást kiírni. A korlátozás olyan jellegű dolgokat jelent, hogy az 
alkalmasságot dokumentáló feltételeket nem engednék meg hiány pótolni, a többit 
igen. Természetesen az a hiány sem pótolható, ami a közbeszerzési törvényben az 
alapvető ajánlati feltételekkel kapcsolatos (ajánlati ár, befejezési határidő). 

- Dönteni kell a képviselő-testületnek abban, hogy az ajánlati felhívás a bírálati 
szempontoknak megfelelő, a legalacsonyabb ellenszolgáltatás tekintetében, vagy a 
legelőnyösebb ajánlat vonatkozásában legyen jóváhagyva.  

Az ügyvezető elmondja, hogy az eddig gyakorlatuk alapján a legelőnyösebb ajánlati 
szempontokat választották. Felmerült az is, mivel a pályázati pénzek csökkentve lettek 
jóváhagyva, hogy a legalacsonyabb összegű ajánlat legyen bírálati szempontként 
meghatározva.  
Elmondja, hogy a testület döntése alapján a holnapi napon szeretnék az ajánlattételi felhívást 
postázni a szerkesztőségnek, annak érdekében, hogy az január 7-én megjelenhessen.  
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévőknek, a felmerülő kérdésekre szívesen válaszol.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Mochnács Úrnak az elmondottakat.  
Megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
A polgármester megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – véleménye, hogy a bírálati szempontnál a legalacsonyabb ajánlatot 
jelöljék meg.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottsági ülésen is vita alakult ki ezzel 
kapcsolatban, mindkét alternatíva mellett is, ellen is hangzottak el érvek.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére, hogy ismertesse a bizottság véleményét.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottsági ülésen 
javaslatként hangzott el, hogy a befejezési határidő ne 2009. október 30. legyen, hanem 2009. 
szeptember 30.  
A bizottsági ülésen az volt a javaslat, hogy összességében a legelőnyösebb ajánlatot fogadják 
el. 
Röviden ennyiben kívánta ismertetni a bizottsági javaslatot.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, ez nem zárja ki azt, hogy a legalacsonyabb ajánlatot 
tevő legyen kihirdetve nyertesnek, hiszen az értékelés során az ajánlati ár 60 %-os 
súlyszámmal szerepel a minősítésbe. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el.  
Elmondja, javaslatként hangzott el, hogy a befejezési határidő 2009. szeptember 30. legyen.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a javaslattal kéri az kézfelnyújtással jelezze.  
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Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat  és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
441/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
„Dévaványa központi buszváró kivitelezése” ajánlati felhívásban a munkálatok 
befejezésének határideje 2009. szeptember 30-al legyen megjelölve.  
 
Felelős:  Feke László műszaki irodavezető 
Határidő:  azonnal  
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, módosító indítványként hangzott el, hogy a bírálati 
szempontoknál az összességében legalacsonyabb ajánlatot tevőt bízzák meg a beruházás 
megvalósításával.  
A polgármester szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a módosító indítvánnyal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy 5 igen szavazattal, 9 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem fogadja el a módosító indítványt.  
 
A polgármester ismételten szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki jóváhagyja a központi buszváró épület kivitelezése tárgyú közbeszerzési eljáráshoz a 
Békés Mérnök Kft. által elkészített útmutatót és ajánlati/részvételi felhívást kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze.   
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
442/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a központi 
buszváró épület kivitelezése tárgyú közbeszerzési eljáráshoz a Békés Mérnök Kft. 
által elkészített útmutatót és ajánlati/részvételi felhívást jóváhagyja.  

 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
   Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: értelem szerint 
Melléklet: útmutató és ajánlati/részvételi felhívás  
 

(Az útmutató és ajánlati/részvételi felhívás a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Képviselő-testületnek a 2009. évkezdet átmeneti 
gazdálkodásáról szóló rendeletet a törvény értelmében meg kell alkotnia, amely arról szól, 
hogy a képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy 2009. január 1-től a 2009. évi 
önkormányzati költségvetés elfogadásáig – az önkormányzat polgármesteri hivatala és 
intézményei útján – a bevételeket beszedhesse és a kiadásokat fedezhesse. 
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A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnöknek.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, a bizottság javasolja, hogy a 
rendeletet alkossák meg.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság szintén egyetért a rendelet megalkotásával.  
Pap Tibor polgármester - szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a rendelet megalkotásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
 

megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

31/2008.(XII.12.) ör. RENDELETÉT 
 

a 2009. évkezdet átmeneti gazdálkodásáról 
 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Balogh Csilla jegyző 
készítette, amely az üzletek éjszakai nyitvatartási  rendjének rendeleti szabályozásával 
kapcsolatos. Az anyagot képviselői indítványra készítette el.  
Megadja a szót Balogh Csilla jegyző részére, ha az írásos anyaghoz van szóbeli kiegészítése 
akkor, azt tegye meg.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, előterjesztésben leírt minden olyan jogszabályi hivatkozást, 
ami alapján a képviselő-testület el tudja dönteni, hogy kíván-e ilyen jellegű rendeletet alkotni, 
vagy sem. Az írásos előterjesztésben bemutatta azt is, hogy a hány darab vendéglátóipari üzlet 
van a településen és milyen üzletkörökbe tartoznak. 
Elmondja, amennyiben a képviselő-testület rendeletet alkot, akkor azt általános jelleggel a 
rendeletben megjelölt üzletkörű vendéglátóipari üzletekre vonatkozóan teheti meg, mivel az 
egyedi hatósági eljárást a jogalkotó a kereskedelmi hatóság, vagyis a jegyző hatáskörébe 
utalta, az nem képviselő-testületi hatáskör.  
Röviden ennyit kívánt elmondani.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csilla jegyzőnek az elmondottakat. 
Megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére, aki az előterjesztés készítését 
kezdeményezte.   
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, az indítványa arra vonatkozott, hogy tekintsék át a 
jogszabályi környezetet, van-e lehetősége az önkormányzatnak arra vonatkozóan, hogy 
korlátozást vezessen be a vendéglátóipari üzletek nyitva tartására vonatkozóan.  
Elmondja, hogy a tegnapi napon megtartott Oktatási Bizottság ülésén elhangzott, hogy ilyen 
jellegű korlátozás lehetőségével nagyon sok településen élnek. Véleménye szerint egy olyan 
szabályozást kellene bevezetni, amely nem a vállalkozás szabadságát, és nem a kocsmába 
járók érdekeit sérti, hanem a környezetükben élők nyugalmát védi. Meglátása, hogy az utóbbi 
kevésbé volt figyelembe véve, ha vitás kérdés volt a bizonyítási kényszer mindig az ő 
oldalukon jelentkezett. A bizonyítás körülményes és érdekeket is sért. A képviselő saját 
véleményét mondja el, vasárnaptól csütörtökig 22 óráig, péntek szombaton pedig 02 (03) 
óráig tartaná reálisnak a nyitva tartást. Elmondja, ha az előterjesztésben szereplő kimutatást 
nézik látható, hogy az üzletek 90 %-ára a korlátozás bevezetése változást nem jelent. 
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Javasolja, hogy a képviselő-testület éljen a rendelet alkotásának a lehetőségével. Kérné, hogy 
a jegyző szóljon röviden arról, hogy mely települések alkottak ilyen jellegű rendeletet.  
Balogh Csilla jegyző – elmondja, hogy a rendeletalkotás lehetőségével a békés megyei 
önkormányzatok nem igazán éltek. Mezőberény város rendelete még az Alkotmánybíróság 
előtt is volt (akkor még nem volt lehetőség ilyen jellegű rendeletalkotásra), amelyet hatályon 
kívül is helyeztek, 2006. évtől lehetőség van rendeletalkotásra e területen, a jegyző tudomása 
szerint nincs ilyen jellegű rendelete a városnak.  
A jegyző elmondja, hogy a budapesti kerületi önkormányzatok szinte mindegyike élt a 
rendeletalkotási lehetőséggel. Elmondja még, hogy olyan önkormányzatok is éltek a 
lehetőséggel, mint Villány, ahol hagyománya van a vendéglátásnak, a szórakozásnak.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Balogh Csillának az elmondottakat.  
A polgármester elmondja, hogy a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság, valamint az Oktatási- 
Közművelődési és Sport Bizottság is véleményezte ülésén az anyagot. 
A polgármester elsőként megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére, hogy 
ismertesse a bizottság véleményét.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság ülésén 
hosszasan tárgyalta az anyagot. Arra az álláspontra jutottak, hogy a rendelet megalkotását 
nem javasolják a képviselő-testület felé. A bizottság véleménye szerint érdemes lenne ez 
ügyben kikérni a lakosság véleményét is. Megállapították a kimutatásból, hogy a településen 
egy szórakozóhely van, amely hétvégén hosszabb ideig tart nyitva és nagyobb hanghatások 
érhetik a lakosságot. Ez az üzlet a Vadkacsa Vendéglő, amelynek közvetlen közelében 
lakóépület nem található, így a lakosságot a pihenésben nem zavarja.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Nyuzó Mariettának az elmondottakat.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy bizottság ülésén szintén foglalkozott a témával, javaslatot nem fogalmaztak 
meg a képviselő-testület felé.  
Az előterjesztésben leírt nyitva tartási renddel egyetértenek.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére 
Novák Imre alpolgármester – nem ért egyet a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 
véleményével. Az előterjesztésben leírtakat életszerűnek tartja, a hétközbeni 22 óráig tartó 
nyitva tartással egyetért. A kimutatásból látható, hogy a rendelettervezetben leírt nyitva tartási 
idő nem tér el a működő vendéglátóipari üzletek nyitva tartásától, de azért a szabályozást 
szükségesnek tartja.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kiss Károly képviselő részére 
Kiss Károly képviselő – elmondja, mint polgárőr sokszor járőrözik éjszakai időszakban a 
településen tapasztalata, hogy az üzletek többsége a nyitvatartási időt nem tartja be. A 
vállalkozókkal be kell tartatni a nyitvatartási időt.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére 
Földesi Zoltán képviselő – a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság véleményével nem ért 
egyet, véleménye szerint szükség van a rendelet megalkotására.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – szól arról, hogy 
már nincsenek olyan nagy diszkók a településen, mint korábban voltak, valamint szól az 
üzletek nyitvatartási rendjének betartásának ellenőrzéséről. 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott 
őrsparancsnok részére.  
Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott őrsparancsnok – elmondja, hogy ha a vendéglátó 
üzletek korábban zárnak be, akkor kevesebb probléma adódik. Meglátása az 
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alkoholfogyasztás addig is elegendő. A vasárnaptól-csütörtökig a 22 óráig tartó nyitva tartást 
megfelelőnek tartja.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, a bizottsági üléseken egybehangzóan elhangzott, hogy 
tárgyalási alapként az előterjesztést támogatják, de a lakossági fórumon történt előzetes 
véleményezés után javasolják újból visszatérni a témára, a rendelet megalkotására.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Novák Imre alpolgármester részére 
Novák Imre alpolgármester – továbbra is azt javasolja, hogy a mai ülésen alkossák meg a 
rendeletet, a többségi érdekekre való tekintettel.   
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Pihurik Katalin képviselő részére 
Pihurik Katalin képviselő – kérdése, hogy az üzletek üzemeltetőit nem lehetne kérni arra, 
hogy a nyitvatartási időt tartsák be? 
Balogh Csilla jegyző – a felvetésre elmondja, hogy a kereskedelmi törvény szerint, a 
nyitvatartási időt a kereskedő saját maga állapítja meg, amit azután köteles betartani. 
Amennyiben nem tartja be a nyitvatartási rendet, akkor szabálysértési eljárás 
kezdeményezhető ellene.  
Pap Tibor polgármester – polgármester javasolja, hogy a napirend vitáját zárják le.  
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a rendeletet a mai ülésen alkossák meg kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 5 igen szavazattal, 9 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem alkotja meg rendeletét az üzletek éjszakai nyitva tartásának 
rendjéről. 
A várospolitikai fórum után februárban vissza fognak térni a témára.  
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Csatári Terézia 
igazgatási irodavezető készítette, amely az ÁMK szervezeti és működési szabályzatának a 
megtárgyalása.  
A polgármester megadja a szót Csatári Terézia igazgatási irodavezető részére.  
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, hogy az Általános Művelődési Központ 
átdolgozta szervezeti és működési szabályzatát és az intézmény vezetője megküldte a 
fenntartónak, ugyanis a közoktatásról szóló 1993. évi LXXIX. törvény 40. § (3) bekezdése 
szerint a szervezeti és működési szabályzat az intézmény fenntartójának jóváhagyásával válik 
érvényessé. 
A dokumentumot, amely tartalmazza az egyes intézményegységek működésére vonatkozó 
szabályokat teljes terjedelmében mellékelve van a jegyzőkönyvhöz. 
A szakalkalmazotti értekezlet a dokumentumot elfogadta, a szülői közösség és a 
diákönkormányzat egyetértését kinyilvánította, az erről szóló jegyzőkönyvek másolatát az 
intézmény mellékelte. 
Az előterjesztés 2008. december 3-án Ecsegfalva Község Önkormányzata részére 
megküldésre került, amelyet a képviselő-testület el is fogadott. 
A benyújtott dokumentumot elfogadásra javasolja az irodavezető. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Csatári Teréziának az elmondottakat. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor bizottsági elnök részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság egyhangúlag javasolja az ÁMK SZMSZ-ét elfogadásra a testület 
felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
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Aki elfogadja az Általános Művelődési Központ szervezeti és működési szabályzatát kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 
 

Határozat: 
443/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa Város és 
Ecsegfalva Község Önkormányzatai által társulás fenntartott Általános Művelődési 
Központ szervezeti és működési szabályzatát az előterjesztés szerint elfogadja. 
 
Felelős:  - 
Határidő:  - 

 
 
(Az elfogadott szervezeti és működési szabályzat a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés a hulladékkezelési 
közszolgáltatási díj megállapítása 2009. évre vonatkozóan. 
Elmondja, hogy a témához a Tappe Kft. képviseletében senki nem jelent meg az ülésen. 
A polgármester megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére. 
Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a közszolgáltatás kiterjed a 180 literes 
kukákban a vegyes hulladékgyűjtésre, továbbá a szelektív hulladékgyűjtésre, illetve a 
zöldhulladék gyűjtésére.  
Elmondja, hogy a szolgáltató előterjesztette a szolgáltatási díj emelésére vonatkozó ajánlatát, 
amelyet az előző testületi ülésen megismerhettek a képviselők, 13 %-os emelés összegszerűen 
26,- Ft ürítésenként. Időközben a szükséges egyeztetések a szolgáltatóval megtörténtek, a 
Pénzügyi Bizottság ülésén a Tappe Kft. képviselői jelen voltak. A megállapodásban rögzített 
emeléstől nem tudnak eltérni, amely a szakmai infláció mértékével azonos 11,4 %-os emelés, 
mely összegszerűen 22,80 Ft ürítésenként.  
A Pénzügyi Bizottsági ülésen szó volt az edényzetek nagyságának a változtatásáról is, azoknál 
a családoknál, ahol kisebb létszámú a család a 80 literes edényzet bevezetése. Elmondja, hogy 
a közszolgáltatási díj azzal nem lenne kevesebb, hogy az edényzet mérete kisebb lesz. 
Elmondja, hogy az elszállított hulladék mennyisége mérve van, a járatok száma nem változik, 
a kiszolgáló emberek bére ugyanaz. Tehát a számításnál figyelembe kell venni az edényzet 
méretét.  
Dönteni kell a testületnek abban, hogy ezzel kapcsolatban készítenek-e tanulmányt, illetve 
meghatározzák azokat a feltételeket, amelyek a későbbiekben a szolgáltatóval egyeztetve 
testületi ülés keretében el tudnak fogadni.  
Röviden ennyit kívánt elmondani a jelenlévőknek. 
Pap Tibor polgármester – megköszöni Gyuricza Máténak az elmondottakat.  
Megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a bizottság álláspontját.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a hulladékgazdálkodási 
jogszabály értelmében a településen a hulladék elszállításáról heti rendszerességgel 
gondoskodni kell. A bizottság egyetért azzal, hogy a szakmai fogyasztói árindex mértékével 
emeljék a szolgáltatási díjat, amelyet a KSH 11,4 %-ban határozott meg.  
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A bizottság az edényzet nagyságára vonatkozóan javasolja, hogy ezzel kapcsolatban 
végezzenek felmérést a település lakosainak körében. Javasolják, hogy a kisebb méretű 
edényzetet, az a lakos igényelhesse, aki egyedül él egy háztartásban. Javasolják a felmérés 
elvégzésével a műszaki irodát megbízni.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Földi Imrének az elmondottakat. 
Megadja a szót Nyuzó Marietta bizottsági elnök részére, hogy ismertesse a bizottság 
álláspontját.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság  a 
rendelet megalkotását javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Nyuzó Mariettának az elmondottakat 
Megadja a szót Kiss Károly képviselő részére.  
Kiss Károly képviselő – röviden szól a közszolgáltatási szerződésben foglaltakról, amit a 
Tappe Kft. nem tartott be (helyi munkaerő alkalmazása, oktatási intézményekben előadás 
tartása a szelektívgyűjtéssel kapcsolatban, 2 db kuka elhelyezéséről, komposztáló telep 
megvalósítása stb.) 
Javasolja Dr. Kulcsár László ügyvéd urat megbízni azzal, hogy nézze át a szerződést és 
tájékoztassa a testületet, hogy mely pontok nem kerültek betartásra.  
Az áremelés mértékével nem ért egyet. Megjegyzi, hogy az üzemanyagár nem indokolja az 
ekkora mértékű emelést.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy több alkalommal foglalkoztak ezzel a témával. A 
testület döntött úgy, hogy a Tappe Kft. támogatása nélkül megépítik a létesítményt és így az 
önkormányzat tulajdonába kerül, amit bérbe adhatnak, nem pedig a Kft-nek 10 éves ingyenes 
használatra (a szerződésben eredetileg így szerepelt). 
A polgármester Kiss Károly képviselő felvetésére javasolja, hogy az anyagot adják át Dr. 
Kulcsár László ügyvéd úr részére, hogy nézze át, azt követően tájékoztassa a testületet a jogi 
helyzetről. 
Javasolja, hogy térjenek vissza a szolgáltatási díjak kérdésére.  
Elhangzott, hogy a szakmai fogyasztói árindex mértékével emeljék a szolgáltatási díjat, amit a 
KSH 11,4 %-ban határozott meg. Elmondja, ha nem fogadják el az emelés mértékét, akkor is 
életbe lép a díj a jogszabály erejénél fogva, mivel ezt jogosult lesz alkalmazni.  
A polgármester megadja a szót dr. Ágoston Sándor képviselő részére. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – elmondja, hogy ekkora mértékű áremelést nem tud 
elfogadni.  
Pap Tibor polgármester – már elmondta, hogy a szakmai infláció által érvényesíthető ár és a 
képviselő-testület által megszabott ár közötti különbséget az önkormányzatnak rendezni kell. 
Földesei Zoltán képviselő – szól a szelektív gyűjtésre használható zsákok igénybevételéről. 
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a szolgáltatási díj kiegyenlítésére 
folyószámláról történő átutalással nincs lehetőség ezt jó lenne megvalósítani, valamint a havi 
bontásban számla kipostázást megvalósítani (jelenleg negyedévenként történik a számlázás). 
Ez is segítené a lakosokat, a költségek jobban megoszlanának. Az alpolgármester szól a 
gyomaendrői lerakóba történő szállítás lehetőségéről, annak költségeiről.  
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a bizottsági javaslattal, hogy a szakmai fogyasztói árindex mértékével emeljék a 
szolgáltatási díjat, amit a KSH 11,4 %-ban határozott meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 11 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül  
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megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

32/2008.(XII.12.) ör. RENDELETÉT 
 

a települési szilárd hulladékkezelési közszolgáltatás kötelező igénybevételéről szóló 
 20/2004. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Gyuricza Máté műszaki 
ügyintéző készítette.  
A polgármester megadja a szót Gyuricza Máté műszaki ügyintéző részére.  
Gyuricza Máté műszaki ügyintéző – elmondja, hogy a Regionális Közigazgatási Hivatal 
Békés Megyei Kirendeltsége 2008. augusztus 8-án szóbeli törvényességi észrevételt tett 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete 158/2008.(IV.24.) Kt. számú 
határozatával szemben. Észrevételük alapján a  hulladékkezelési közszolgáltatás keretein 
belül az edényzetek két hetente történő ürítése ellentétes 16/2002.(IV.10.) EüM r. 5. § (2) 
bekezdésével, mivel az adott jogszabályi hely heti egy alkalommal kötelezően előírja az 
ürítések gyakoriságát. Az önkormányzat rendeletében szükség szerint indokolt esetben 
hetente több ürítést – igen – de kevesebbet nem írhat elő. 
Határidő a szerződés módosítására:        2008.12.31. 
A TAPPE Szállítási és Feldolgozó Kft-vel kötött 2008. május 20-án kelt közszolgáltatási 
szerződés módosítását javasolják a testület felé, mely szerint 2009. január 1. napjától 
kezdődően a közszolgáltató az ingatlanokon keletkező háztartási vegyes hulladékot heti egy 
alkalommal történő rendszerességgel köteles begyűjteni. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Nyuzó Marietta részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
Nyuzó Marietta a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság ülésén 
foglalkozott a témával. A bizottság a közszolgáltatási szerződés módosításával egyetért. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a közszolgáltatási szerződés módosításával, mely szerint 2009. január 1. napjától 
kezdődően a közszolgáltató az ingatlanokon keletkező háztartási vegyes hulladékot heti egy 
alkalommal történő rendszerességgel köteles begyűjteni kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 
 

Határozat: 
444/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a TAPPE Szállítási és 
Feldolgozó Kft-vel kötött 2008. május 20-án kelt közszolgáltatási szerződést akként 
módosítja, hogy 2009. január 1. napjától kezdődően a közszolgáltató az 
ingatlanokon keletkező háztartási vegyes hulladékot heti egy alkalommal történő 
rendszerességgel köteles begyűjteni. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés aláírására. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  2008. december 31. 

 
 
(A közszolgáltatási szerződés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Csatári Terézia 
igazgatási irodavezető készítette, amelynek tárgya az általános iskolai és óvodai felvételi 
körzethatárok meghatározása.  
A polgármester megadja a szót Csatári Terézia igazgatási irodavezető részére.  
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, hogy a közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény 90. § -a a közoktatási intézményt fenntartó önkormányzatok részére határoz 
meg feladatot. 
A Kt. 90. § (1) bekezdése szerint: a közoktatási intézményt fenntartó helyi önkormányzat 
meghatározza és közzéteszi az óvodák, iskolák működési (felvételi) körzetét. Az e körzetben 
élő gyermekek, tanulók felvételét, átvételét az óvoda, iskola nem tagadhatja meg [65. § (2) 
bek. és 66. § (2) bek.]; továbbá - a fővárosi, megyei fejlesztési tervvel összhangban - a 
pedagógiai szakszolgálatot ellátó intézmény működési körzetét, valamint az óvoda nyitva 
tartásának rendjét. A pedagógiai szakszolgálatot ellátó intézmény működési körzetének 
meghatározásához be kell szerezni a fővárosi, megyei önkormányzat - fejlesztési tervre  
épített - szakvéleményét. 
A Kt. 90.§ (2) a sajátos nevelési igényű gyermekek nevelését ellátó óvoda, óvodai tagozat, 
óvodai csoport, iskola, iskolai tagozat, osztály, csoport, továbbá a logopédiai intézet működési 
(felvételi) körzetének megállapításához a fenntartó helyi önkormányzatnak be kell szereznie a 
fővárosi, megyei önkormányzat - fejlesztési tervre épített - szakvéleményét, továbbá az 
érdekelt önkormányzatok véleményét. 
A Megyei Önkormányzat Szakmai Felügyeleti Osztályáról azt a tájékoztatást kapta, hogy az 
anyagot megkapták és elképzelhető, hogy a holnapi ülésre beterjesztik.  
Az irodavezető elmondja, hogy a  Kt. 132. § (11) bekezdése szerint a felvételi körzeteket 
2008. december 31-éig kell kialakítani. 
A határozati javaslat a jelenlegi feladatellátás alapján került megfogalmazásra.  
Pap Tibor polgármester – megköszöni Csatári Teréziának az elmondottakat. 
Megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság javasolja az előterjesztésben szereplő határozati javaslat 
elfogadását.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános 
Művelődési Központ működési körzetét a határozati javaslat szerint kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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Határozat: 
445/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás által fenntartott Általános Művelődési Központ (székhelye: 5510 
Dévaványa, Vörösmarty u. 6-8.) működési körzetét az alábbiak szerint határozza meg: 
 

1. Az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegység 
(székhelye: 5510 Dévaványa, Vörösmarty u. 6-8.) felvételi körzete az 1-4. évfolyamos 
tanulók vonatkozásában Dévaványa város közigazgatási területe, az 5-8. évfolyamos 
tanulók valamint a többi gyermekkel együtt nem nevelhető sajátos nevelési igényű 
tanulók vonatkozásában Dévaványa város és Ecsegfalva község közigazgatási területe. 

 
2. Az Általános Művelődési Központ Ecsegfalvi Általános Iskola Tagintézmény (címe: 

5515 Ecsegfalva, Árpád u. 14..) felvételi körzete az 1-4. évfolyamos tanulók 
vonatkozásában Ecsegfalva község közigazgatási területe. 

 
3. Az Általános Művelődési Központ Óvoda Bölcsőde Intézményegység (székhelye: 

5510 Eötvös u. 2.) óvodai felvételi körzete Dévaványa város közigazgatási területe. 
Nyitvatartásának rendje: munkanapokon 600- 1730 óráig. 

Az óvoda nyári zárva tartásáról a szülők február 
tizenötödikéig, a nevelés nélküli munkanapokról hét nappal a 
zárva tartást megelőzően tájékoztatást kapnak. 

 
4. Az Általános Művelődési Központ Ecsegfalvi Óvoda Tagintézmény (címe: 5515 

Ecsegfalva, Árpád u. 8..) felvételi körzete Ecsegfalva község közigazgatási területe. 
Nyitvatartásának rendje: munkanapokon 700-1630 óráig. 

Az óvoda nyári zárva tartásáról a szülők február 
tizenötödikéig, a nevelés nélküli munkanapokról hét nappal a 
zárva tartást megelőzően tájékoztatást kapnak. 

 
5. Az Általános Művelődési Központ Nevelési Tanácsadó és Egységes Pedagógiai 

Szakszolgálat intézményegysége működési körzete a pedagógiai szakszolgálati 
feladatok vonatkozásában Dévaványa város és Ecsegfalva község közigazgatási 
területén látja el. 

 
Felelős:  - 
Határidő:  - 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a képviselő-testület a 2008. szeptember 25-én 
megtartott ülésen tárgyalta az Árpád u. 31. sz. alatti (volt Konrád ház) ingatlan 
megvásárlásával kapcsolatos előterjesztést és vételi ajánlatot tett a tulajdonos Nagy és Társai 
Ipari és Kereskedelmi Szolgáltató Betéti Társaság (5510 Dévaványa, Szeghalmi út 83/1. sz.) 
részére. A vételi ajánlat szerint a hivatalos forgalmi értékbecslés szerinti telekáron 2.640.000,- 
Ft összegért vásárolták volna meg az ingatlant, az ott lévő épület lebontását követően.  
A Nagy és Társai Bt. részéről Szarka József ügyvezető az ajánlatra reagálva közölte, hogy 
ilyen feltételekkel nem kívánják az ingatlant értékesíteni. A reagálásról a november 27-i 
képviselő-testületi ülésen a lejárt határidejű határozatokról szóló jelentés keretében már 
tájékoztatta a testület a polgármester.  
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A mai napon személyesen felkereste a polgármestert Szarka József ügyvezető és elmondta, 
hogy az értékesítési szándékuk változatlanul fennáll, és a tulajdonosok kialakították a viszont-
ajánlatukat, mely szerint a korábbi az önkormányzat által kért hivatalos értékbecslés szerinti 
4.400.000,- Ft-os értéket is jelentős mértékben meghaladó (6-7 millió forint közötti) 
elvárásukat jelentős mértékben csökkentették.  Úgy döntöttek, hogy amennyiben a jelen 
formájában – tehát a rajta álló épülettel együtt – 4.000.000,- Ft-os vételárat megad az 
ingatlanért az önkormányzat, úgy azt hajlandók az önkormányzat részére eladni.   
A Pénzügyi Bizottság ülésén megtárgyalta az előterjesztést. 
Megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság javasolja, 
hogy az ingatlanért 3 millió forintot ajánljanak meg, az épületet az önkormányzat bontsa le, 
így annak a költségei még jelentkezni fognak.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottsági ülést követően egyeztetett Szarka 
József ügyvezetővel, aki elmondta, hogy 3 millió forint vételárért hajlandóak az 
önkormányzat részére értékesíteni az ingatlant.  
 
Pihurik Katalin képviselő, Pap Tibor polgármester beszélgetnek az ingatlan további 
hasznosításának lehetőségéről, a bontásból származó anyagok elhelyezéséről, 
felhasználásáról.  
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Nagy és Társai Ipari Kereskedelmi Szolgáltató Betéti Társaság 
kizárólagos tulajdonát képező Dévaványa, Árpád u. 31. sz. alatt lévő, 405 hrsz-ú ingatlant 
3.000.000,-Ft-os áron vásárolják meg kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
446/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a Nagy és 
Társai Ipari Kereskedelmi Szolgáltató Betéti Társaság (5510 Dévaványa, Szeghalmi 
út 83/1.) kizárólagos tulajdonát képező Dévaványa, Árpád u. 31. sz. alatt lévő, 405 
hrsz-ú ingatlant 3.000.000,-Ft-os áron (épület: 1.200.000,- Ft, telek: 1.800.000,- Ft) 
megvásárolja. 
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert az adásvételi szerződés aláírásával.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 

Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: folyamatos  

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztés a Bereczki Imre 
Helytörténeti Gyűjtemény 2009. évi munkatervének a megtárgyalása.  
A polgármester megkérdezi Burainé Murányi Magdolna intézményvezetőt, hogy szóbeli 
kiegészítést kíván-e tenni? 
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Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője – 
elmondja, hogy 2000. decembere óta a helytörténeti gyűjtemény köteles a képviselő-testület 
elé terjeszteni munkatervét elfogadás céljából. Elmondja még, mivel a Múzeumbarátok Köre 
munkaterve szorosan kapcsolódik a helytörténeti gyűjtemény munkatervéhez, így ezt 
tájékoztató jelleggel csatolták.  
Röviden szól a tervben lévő vándorkiállításokról, régészeti feltárásokról. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság javasolja a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2009. évre 
vonatkozó munkatervét elfogadásra a képviselő-testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2009. évre vonatkozó munkatervét 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
447/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjtemény 2009. évre vonatkozó munkatervét jóváhagyja. 
 
Felelős:  Burainé Murányi Magdolna intézményvezető  
Határidő:  a tervben foglaltak szerint 
Melléklet:  1 db munkaterv  

 
(A Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény 2009. évi munkaterve a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Múzeumbarátok Köre elnöke Váradi Andrásné 
azzal a kéréssel fordul a képviselő-testülethez, hogy a Bereczki Imre Helytörténeti 
Gyűjteményben 2009. év júniusában megtartandó múzeumi gyermektábort 200.000,- Ft-al 
támogatni szíveskedjenek. A tábor tervezett témája: Erdély, melynek keretében erdélyi 
gyermekeket kívánnak vendégül látni.  
Elmondja, hogy a Pénzügyi Bizottság, valamint az Oktatási Bizottság is foglalkozott a 
témával. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság 100.000,- Ft 
támogatást javasol a 2009. évi költségvetésbe betervezni, a múzeumi gyermektábor 
támogatására.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére, hogy ismertesse a 
bizottsági véleményt.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság 200.000,- Ft-ot javasol támogatásként megítélni.  
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az Oktatási Bizottsági ülésen elhangzott, hogy 
azért javasolnak 200.000,- Ft támogatást megítélni, mivel nagyon szimpatikusnak tartják a 
tábor témáját.  
A polgármester megadja a szót Buriné Murányi Magdolna részére.  
Burainé Murányi Magdolna a Bereczki Imre Helytörténeti Gyűjtemény vezetője – 
elmondja, hogy ilyen jellegű tábor az utóbbi években minden nyáron megrendezésre került, 
amely nem napközis tábor, hanem tematikus tábor. Az ott lévő pedagógusok a munkát 
ingyenesen végzik. A táborban a fő téma a környező országok, tájegységek bemutatása, így 
esett Erdélyre a választás. Elmondja, hogy 2001. évben volt első alkalommal megrendezve 
múzeumi gyermektábor, ahol 27 gyermek vett részt, 2008-as évben pedig már 54 gyermek 
volt. 
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, a bizottsági ülésen szó esett arról is, hogy a táborban résztvevő gyermekek 7.000,- 
Ft-al járulnak hozzá a költségekhez. Megjegyzi, hogy az elmúlt évekhez képest a táborban 
résztvevő gyermekek száma emelkedett.  
A bizottsági ülésen Kiss Gábor képviselő javasolta, hogy támogatásként 150.000,- Ft-ot 
ítéljenek meg. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy 150.000,- Ft támogatást ítéljenek meg kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 7 igen szavazattal, 7 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem ítélte meg a 150.000,- Ft-os támogatást. 
A polgármester ismételten szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy 200.000,- Ft-al támogassák a múzeumi gyermektábor megrendezését 
kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 9 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a testület megítélte a 200.000,- Ft-os támogatást a következő határozattal: 
 

Határozat: 
448/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Múzeumbarátok Köre részére 200.000,- Ft támogatást nyújt a 2009. évi múzeumi 
gyermektábor megrendezéséhez. A képviselő-testület kötelezettséget vállal arra 
vonatkozóan, hogy a támogatás összegét a 2009. évi költségvetésébe beépíti.  
  
A Múzeumbarátok Köre (képviseli: Váradi Andrásné, Dévaványa, Zrínyi u. 23. sz.) 
a fenti összeggel a rendezvény lebonyolítását követő 30 napon belül köteles 
elszámolni, és tudomásul veszi, hogy a számadási kötelezettség elmulasztása, vagy a 
támogatott összeg támogatási céltól eltérő felhasználása esetén visszafizetési 
kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat felé.   
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy gondoskodjon a 
támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a megítélt támogatás 
kifizetéséről és a támogatás 30 napon belüli közzétételéről.  
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő:  folyamatos 
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentést Kállai Anikó megbízott 
fürdő vezető terjesztette a testület elé.  
Kérése, a testület járuljon hozzá a téli kiúszós medence üzemeltetéséhez 2009. január 5-től, 
2009. április 31-ig.  
A polgármester megadja a szót Kállai Anikó részére.  
Kállai Anikó megbízott fürdő vezető – elmondja, többen megkeresték a téli kiúszós medence 
üzemeltetésével kapcsolatban. Előterjesztésében bemutatta az elmúlt évi bevételeket, 
kiadásokat, amelyből látható, hogy a bevétel és a kiadás kompenzálná egymást.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a bizottság ülésén támogatta a kérelmet. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki támogatja, hogy a téli kiúszós medence 2009. január 5. és 2009. április 31. között 
üzemeljen kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
449/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy a 
Strandfürdő és Gyógyászatnál a téli kiúszós medence 2009. január 5. és 2009. április 
31. között üzemeljen. 
 
A képviselő-testület megbízza a fürdő vezetőjét, hogy a határozatban foglaltak 
szerint járjon el.  
 
Felelős:  Kállai Anikó megbízott fürdő vezető 
Határidő:  értelemszerint  

 
 
Pihurik Katalin képviselő, Kállai Anikó fürdővezető beszélgetnek a szauna beépítésről, annak 
üzemeltetési költségéről.  

 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Feke László műszaki 
irodavezető készítette.  
Elmondja, hogy az Önkormányzat eredményes pályázatot nyújtott be az Önkormányzati és 
Területfejlesztési Minisztérium által az iparosított technológiával épült lakóépületek 
energiatakarékos korszerűsítésének, felújításának és a lakóépületek környezete felújításának 
támogatására kiírt Dévaványa, Árpád u. 33. sz. alatti társasház felújítására. A pályázat keretén 
belül megvalósult a zárófödém felújítása, a homlokzatban lévő nyílászárók cseréje és a külső 
homlokzati falak utólagos hőszigetelő homlokzati bevonattal történő felújítása. A 
munkálatokat Fekete Lajos gyomaendrődi vállalkozó kivitelezte. 
2008. december 2-án az ÉMI Kht-tól Szabó László utólagos helyszíni ellenőrzést tartott. Ezen 
ellenőrzésen megállapította, hogy a pályázatra benyújtott műszaki dokumentáció, illetve a 
társasház által megbízott szakértő költségvetési kiírása nem tartalmazta a felújítást követően a 
fokozott légzárású nyílászárók beépítése miatt szükséges, a konyhák légszükségleteit biztosító 
légbevezető készülékek - melyre a nyílt égésterű gáztűzhelyek használata miatt van szükség – 
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beépítését. Ezek elhelyezése elengedhetetlen a biztonságos használathoz a fokozott légzárású 
nyílászárók miatt esetlegesen bekövetkező szénmonoxid mérgezések miatt. Műszaki 
szakemberrel egyeztettek a lehetséges megoldásokról, amelyek közül legolcsóbbnak az ÉME 
engedéllyel rendelkező falba építhető rés-szellőzőt javasolt elhelyezni, melynek költsége 
előreláthatólag anyaggal és munkadíjjal együtt bruttó 10.000,- Ft/db. A fentiek 
figyelembevételével azt a javaslatot teszik, hogy a költségek megelőlegezéseként az 
önkormányzat vásárolja meg a 24 db berendezést (1 lakásban 2 db-ot kell beépíteni a 
fürdőszobai gázüzemű vízmelegítő miatt), építtesse be a volt kivitelezővel és tegye lehetővé a 
lakástulajdonosok részére a kamatmentes havi 2.000,- Ft részletekben történő megfizetést. A 
fentieken kívül az ellenőrzés egyéb hibát, hiányosságot nem állapított meg.  
A Pénzügyi Bizottság ülésén az anyagot megvitatta.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – a bizottság egyetért azzal, hogy az 
önkormányzat vásárolja meg a 24 db rés-szellőzőt, és a lakástulajdonosok részére 
engedélyezzék a 2.000,- Ft/hó részletekben történő megfizetést. 
Pap Tibor polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapította, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
450/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a 
Dévaványa, Árpád u. 33. sz. alatti társasház felújítása során a fokozott légzárású 
nyílászárók beépítése miatt szükséges ÉME engedéllyel rendelkező falba építhető 24 
db rés-szellőzőt megvásárolja és Fekete Lajos (5500 Gyomaendrőd, Fegyvernek u. 
15/1.) vállalkozóval beépítteti bruttó 240.000,- Ft összegért, valamint a 
lakástulajdonosok részére engedélyezi a kamatmentes 2.000,- Ft/hó részletekben 
történő megfizetést. 
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
   Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: értelemszerint 
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Csatári Terézia 
igazgatási irodavezető készítette.  
Elmondja, hogy a településen 2004. májusa óta működik az „iskolatej program”. 
A program jelenleg is működik. A szállítási szerződés 2008. december végéig szól. 
A tanulók részére szerencsés lenne, ha a 2008/2009. tanév hátralévő időszakában továbbra is 
biztosítaná heti 3 napra (hétfő, szerda, péntek) a Képviselő-testület az iskolatejet. 
1 doboz tej ára 46.- Ft+ ÁFA, összegszerűen 55,20 Ft. 
Az iskola tanulólétszáma 697 fő. 
Az iskolatej biztosítása ÁMK általános iskolás tanulói részére a 2009. január elejétől a tanév 
végéig az alábbi kiadást jelentené: 
Az iskolatejet a 2009. január 1-jétől a tanév végéig (2009. június 15-ig) összesen 63 napra 
igényelnének. 



 28

Az iskolatej biztosítása 697 tanulóra vonatkozóan 63 napra 55,2 Ft/dodoz árral számolva 
összesen 697 fő x 63 nap x 55,2 Ft = 2.423.887,- Ft. 
Az „iskolatej program”- hoz kapcsolódó támogatás a tej árának megközelítően 50 %-a 
(pontos érték nem határozható meg, mert a támogatás euró árfolyamfüggő). 
Kéri a 2009. január 1-jétől a tanév végéig terjedő időszakra az ÁMK általános iskolás tanulói 
részére az iskolatej biztosítását. 
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére.  
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke képviselő, - elmondja, hogy a bizottság támogatja a 
programban való részvételt.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási- Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság szintén támogatja az iskolatej programban való részvételt. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy  folytassák az „iskolatej programot” és továbbra is részt vegyenek 
2009. január 1-jétől a 2009. június 15-ig, heti 3 alkalommal (hétfő, szerda, péntek napokon) 
történő iskolatej szállítással kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 13 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
451/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az „iskolatej 
programot” tovább folytatja 2009. január 1-jétől a 2009. június 15-ig, heti 3 
alkalommal (hétfő, szerda, péntek napokon) történő iskolatej szállítással. 
 
Az „iskolatej program” folytatásának költsége a 2009. január 1. - 2009. június 15. 
közötti időszakban 697 általános iskolás tanulóra vonatkozóan 63 napra, 46,- Ft/db + 
ÁFA összeggel számolva 2.423.887,- Ft, melyből a program támogatásán túl 
fennmaradó részt 1.211.943,- Ft-ot a Képviselő-testület a 2009. évi költségvetése 
terhére biztosítja. A képviselő-testület kötelezettséget vállal arra vonatkozóan, hogy 
az 1.211.943,- Ft-ot 2009. évi költségvetésébe betervezi.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  2009. január 1-jétől értelemszerűen 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést szintén Csatári Terézia 
igazgatási irodavezető készítette.  
A polgármester megadja a szót részére.  
Csatári Terézia igazgatási irodavezető – elmondja, hogy a Dévaványa, Vörösmarty u. 6-8. 
sz. alatti iskolaépület felújítására 2007-ben benyújtott pályázat kötelező mellékletét képezte a 
Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlőségi 
Helyzetelemzése, mely az Oktatási és Kulturális Minisztérium által kirendelt 
esélyegyenlőségi szakértők közreműködésével készült, melyet szakmailag az OKM 
jóváhagyott és mindkét érintett Képviselő-testület elfogadott. 
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2008. májusában már készült a Közoktatási Esélyegyenlőségi Programhoz Intézkedési Terv - 
a Családsegítő Szolgálat épülete tetőszerkezetének felújításához benyújtott pályázathoz kellett 
kötelezően mellékelni. 
Ezt a dokumentumot ki kellett bővíteni ahhoz, hogy megfeleljen 

- a 2008-ban eredményesen elbírált DAOP – 4.2.1/2F-2008-0006 pályázat 
projektfejlesztési útvonalterv  4. sz. mérföldkövéhez (2009. 01. 15-ig), és 

- a közeljövőben benyújtandó TÁMOP 3.1.4 pályázat elvárásainak. 
Az átdolgozás az OKM által kirendelt közoktatási esélyegyenlőségi szakértő 
közreműködésével történt. Az elkészült anyagot a szakértő megküldte az Oktatási és 
Kulturális Minisztériumba. 
Az OKM a dokumentumban változtatást nem javasolt, erről értesítés a mai napon, 2008. 
december 10-én érkezett hivatalba. 
Az anyagot teljes terjedelmében a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót dr. Ágoston Sándor részére.  
dr. Ágoston Sándor az Oktatási-, Közművelődési- és Sport Bizottság elnöke, képviselő – 
elmondja, hogy a bizottság Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlőségi Programjának Intézkedési Tervét elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki elfogadja a Dévaványa-Ecsegfalva Intézményfenntartó Társulás Közoktatási 
Esélyegyenlőségi Programjának Intézkedési Tervét kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  

 
Határozat: 
452/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Dévaványa-Ecsegfalva 
Intézményfenntartó Társulás Közoktatási Esélyegyenlőségi Programjának 
Intézkedési Tervét elfogadja. 
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő:  azonnal 
Melléklet:  1 db intézkedési terv  

 
(Az elfogadott intézkedési terv a jegyzőkönyv mellékletétét képezi.) 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő előterjesztést Feke László műszaki 
irodavezető készítette.  
Elmondja, hogy az Új Magyarország Fejlesztési Terv Környezet és Energia Operatív Program 
„Dévaványa szennyvízberuházásának megvalósítása” című KEOP-2007-1.2.0/1F-2008-0108 
jelű pályázaton elnyert támogatás segítségével megvalósítandó feladatok PIU és 
Közbeszerzési Tanácsadói tevékenység ellátására 2008. október 27-én kelt levélben kértek 
Árajánlatot 3 cégtől, melyet 2008. október 31-én 12.00 óráig kellett benyújtani. Ezen 
árajánlatkérés eredménytelenül zárult, mert egyik cégtől sem érkezett árajánlat. 
Az ismételt árajánlatkérés 2008. november 28-án került megküldésre a felkért ajánlattevők 
részére. Az ajánlattételi határidő 2008. december 10-én 12.00 órakor járt le. A megadott 
határidő lejártáig 2, azaz kettő árajánlat érkezett a Polgármesteri Hivatal 13. számú hivatalos 
helyiségébe. 
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Ajánlattevők: 
 1. Az ajánlattevő neve:  ALL-READY Üzletviteli Tanácsadó Kft. 
 Az ajánlattevő székhelye:  5700 Gyula, Klapka Gy. u. 23. 
 Ajánlat: 
 PIU tevékenység: 2.340.000,- Ft (B0) 
 Közbeszerzési Tevékenység: 1.380.000,- Ft (B0) 
 Összesen:  3.720.000,- Ft (B0) 
 

 2. Az ajánlattevő neve:  VERKER Kereskedelmi, Mérnöki és Szolgáltató 
Kft. 

 Az ajánlattevő székhelye:  5553 Kondoros, Csabai út 49. 
 Ajánlat: 
 PIU tevékenység: 2.040.000,- Ft (B0) 
 Közbeszerzési Tevékenység: 1.200.000,- Ft (B0) 
 Összesen:  3.240.000,- Ft (B0) 
 
Elmondja, hogy a Bíráló Bizottság javaslata, hogy a VERKER Kereskedelmi, Mérnöki és 
Szolgáltató Kft-t bízzák meg az Új Magyarország Fejlesztési Terv Környezet és Energia 
Operatív Program „Dévaványa szennyvízberuházásának megvalósítása” című KEOP-2007-
1.2.0/1F-2008-0108 jelű pályázaton elnyert támogatás segítségével megvalósítandó feladatok 
PIU és Közbeszerzési Tanácsadói tevékenység ellátására. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a javaslattal kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

Határozat: 
453/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy az Új 
Magyarország Fejlesztési Terv Környezet és Energia Operatív Program „Dévaványa 
szennyvízberuházásának megvalósítása” című KEOP-2007-1.2.0/1F-2008-0108 jelű 
pályázaton elnyert támogatás segítségével megvalósítandó feladatok PIU és 
Közbeszerzési Tanácsadói tevékenység ellátására a VERKER Kereskedelmi, 
Mérnöki és Szolgáltató Kft. (5553 Kondoros, Csabai út 49.) bízza meg. 
A Képviselő-testület megbízza a Polgármestert a megbízási szerződés aláírásával. 
 
Felelős: Pap Tibor polgármester 
   Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: értelemszerint 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy az Egészségügyi Minisztérium a kistelepülésen 
lakók komplex népegészségügyi szűrésének elősegítése tárgyában pályázatot írt ki.  
A 20.000 lakosnál nem nagyobb települések települési önkormányzatai közül azok 
pályázhatnak, akik vállalják, hogy a szűrésre behívott lakosság szervezett eljuttatását a 
területileg illetékes Mammográfiás Szűrőállomáshoz, illetve a Komplex Mammográfiás 
Szűrőközponthoz biztosítják. A szűrés a 45 és 60 év közötti nőkre terjed ki.  
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A szervezett szűrés idejét 2009. február 1. és 2009. június 30. közötti időszakra tervezik.  
A település szállított személyenként 2.000,- Ft/fő de minimum 100.000,- Ft-ra pályázhat.  
Dr. Klembucz Erzsébet szűrési  koordinátor (ÁNTSZ Dél-alföldi Regionális Intézet) 
tájékoztatása alapján 2009. I. félévében 682 főnek a szűrését tervezik a településről. Az eddigi 
tapasztalatuk az, hogy a meghívottak 45 %-os arányban vesznek részt a szűrővizsgálaton.  
Az elmondottak figyelembevételével 300 fő szállításának felvállalása látszik reálisnak, amely 
600.000,- Ft pályázati összeget jelent.  
Várhatóan a pályázathoz saját erőt nem kell biztosítani. A pályázaton elnyert összeg egyszeri, 
vissza nem térítendő.  
A polgármester megadja a szót Kondacs György részére. 
Kondacs György a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
bizottság a pályázat benyújtását támogatja. 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért a pályázat benyújtásával kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 

Határozat: 
454/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
A Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázat benyújtása mellett 
dönt az Egészségügyi Minisztérium a kistelepülésen lakók komplex 
népegészségügyi szűrésének elősegítése tárgyában történt kiírásra.  

 
A pályázat célja: a kistelepülések lakossága körében a lakossági szűrővizsgálatok 
arányának, a vizsgálatokhoz való hozzáférésének növelése, ezáltal a meglévő 
átszűrtség arányának javítása vissza nem térítendő támogatás formájában.  
 
A képviselő-testület vállalja, hogy a szűrésre behívott lakosság szervezett eljuttatását 
a területileg illetékes Mammográfiás Szűrőállomáshoz, illetve a Komplex 
Mammográfiás Szűrőközponthoz biztosítja.  
A szűrés a 45 és 60 év közötti nőkre terjed ki.  
A szervezett szűrés idejét 2009. február 1. és 2009. június 30. közötti időszakra 
tervezik.  
A település szállított személyenként 2.000,- Ft/fő de minimum 100.000,- Ft-ra 
pályázhat.  
 
A képviselő-testület 300 fő szállítására nyújt be pályázatot, 600.000,- Ft összegben.  
A pályázathoz önerőt a képviselő-testületnek biztosítani nem kell.  
A pályázat benyújtásának határideje: 2009. január 5. 1400 óra.  
 
A képviselő-testület megbízza Janó Istvánné szervezőt a pályázat elkészítésével, 
annak  határidőre történő benyújtásával.  
 
Felelős: Janó Istvánné szervező  
Határidő:  2009. január 5. – a pályázat benyújtására -  
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Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Képviselő-testület a 374/2008.(X.30.) Kt. 
határozata alapján döntött, hogy megbízza a Magyar Pályázatkészítő Iroda Kereskedelmi és 
Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaságot (1139 Budapest, Pap Károly u. 4-6. sz.), a 
Társadalmi Megújulás Operatív Program Kompetencia alapú oktatás, egyenlő hozzáférés – 
Innovatív intézményekben (TÁMOP-3.1.4/08/2) című pályázat elkészítésével és annak 
határidőre történő benyújtásával, amely az Általános Művelődési Központ Ványai Ambrus 
Általános Iskola Intézményegységében a nemzeti alaptantervnek megfelelően 
kulcskompetenciák fejlesztését célozza meg.   
A MAPI e-mail-en megkereste a hivatalt, hogy a fenti pályázat kiírójának állásfoglalása 
alapján a projektmenedzsment külső szolgáltatás beépíthető a pályázat költségvetésébe, így 
arra is 100 %-os támogatás vehető igénybe. Ennek ismeretében kidolgozott egy új ajánlati 
konstrukciót, amely a korábbi ajánlatukkal ellentétben a pályázat elkészítésén kívül 
tartalmazza a nyertes pályázathoz kapcsolódó teljes pályázati monitoring feladatok 
(elszámolások, kifizetési kérelmek, szakmai jelentések készítése) ellátását is. Ez a konstrukció 
szintén tisztán sikerdíjas, illetve 100 %-ban támogatott költségeket jelent az önkormányzat 
számára.  
A polgármester megadja a szót Földi Imre bizottsági elnök részére. 
Földi Imre a Pénzügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a bizottság egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, az elfogadásra javasolja a testület felé.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy bízzák meg a Magyar Pályázatkészítő Iroda Kereskedelmi és 
Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaságot, hogy a Társadalmi Megújulás Operatív Program 
Kompetencia alapú oktatás, egyenlő hozzáférés – Innovatív intézményekben (TÁMOP-
3.1.4/08/2) című pályázat elkészítésével, annak határidőre történő benyújtásával és a nyertes 
pályázathoz kapcsolódó teljes pályázati monitoring feladatok ellátásával, amely az Általános 
Művelődési Központ Ványai Ambrus Általános Iskola Intézményegységében a nemzeti 
alaptantervnek megfelelően kulcskompetenciák fejlesztését célozza meg kéri, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
   
 

Határozat: 
455/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízza a Magyar 
Pályázatkészítő Iroda Kereskedelmi és Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társaságot 
(1139 Budapest, Pap Károly u. 4-6. sz.), hogy a Társadalmi Megújulás Operatív 
Program Kompetencia alapú oktatás, egyenlő hozzáférés – Innovatív 
intézményekben (TÁMOP-3.1.4/08/2) című pályázat elkészítésével, annak 
határidőre történő benyújtásával és a nyertes pályázathoz kapcsolódó teljes pályázati 
monitoring feladatok ellátásával, amely az Általános Művelődési Központ Ványai 
Ambrus Általános Iskola Intézményegységében a nemzeti alaptantervnek 
megfelelően kulcskompetenciák fejlesztését célozza meg.   
 
A projekthez saját erő nem szükséges, mivel a projekt elszámolható összes 
költségének 100%-a támogatott. 
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A képviselő-testület megbízza a polgármestert a megbízási szerződés aláírásával. 
 
Felelős: Feke László műszaki irodavezető 
Határidő: pályázat benyújtására (2008. november 3-tól, 2009. január 15-ig) 
 
 

Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő bejelentést Gyuricza Máté műszaki 
ügyintéző terjesztette a testület elé.  
A Képviselő-testület az önkormányzat 2008. évi költségvetéséről szóló 3/2008.(II.29) ör. 
rendeletében fejlesztési forrásként 621.180,- Ft -ot biztosított pályázati önerőként a Délkelet-
Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Önkormányzati Társulás által benyújtott 
KEOP-2.3.0/1F (hulladéklerakók rekultivációja) kódszámú pályázathoz. 
A pályázathoz szükséges önerő 2008. október 30-án a társulás részére átutalásra került. 
A Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Önkormányzati Társulás 2008. 
december 10-én megküldött elektronikus levelében (levél a jegyzőkönyv mellékletét képezi) a 
következőkről tájékoztatta hivatalt. 
Az önkormányzat képviselő-testületének az önerő rendelkezésre állásáról határozatot kell hoznia 
a formai elfogadhatóság végett.  
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az előterjesztésben szereplő határozati javaslattal kéri, az kézfelnyújtással 
jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
456/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete a DAREH Társulás által 
benyújtott  KEOP-2.3.0/1F kódszámú pályázat I. üteméhez szükséges önrészt,  
70,- Ft x 8.874 fő (csatlakozáskor figyelembe vett lélekszám), azaz 621.180,- Ft 
összegben a 2008. és 2009 évi költségvetési rendeletében biztosítja. A képviselő-
testület kötelezettséget vállal arra, hogy az önrész összegét a 2009. évi 
költségvetésbe betervezi.  
 
Felelős:  Pap Tibor polgármester 
Határidő: a DAREH Társulás felé azonnal 

 
 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Békés Megyei Nők Egyesülete Dévaványai 
Szervezete azzal a kéréssel fordul a Képviselő-testület felé, hogy anyagi támogatásban 
részesítse szervezetüket. A testület által megítélt támogatást az évbúcsúztató rendezvény 
lebonyolítására kívánják felhasználni.   
Konkrét összeget nem jelenít meg szervezet, ez azt jelenti, hogy bármekkora összegű 
támogatást szívesen fogadnak.  
Az Egyesület részére 10.000,- Ft támogatást javas megítélni a polgármester.  
A polgármester mester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért az elhangzott javaslattal, hogy a Békés Megyei Nők Egyesülete Dévaványai 
Szervezete részére a 10.000,- Ft támogatást nyújtsanak  kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
457/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy Békés Megyei 
Nők Egyesülete Dévaványai Szervezete részére a 10.000,- Ft támogatást nyújt, a 
2008. évi szociális keret előirányzatának terhére az évbúcsúztató rendezvény 
lebonyolításához.  
 
A Békés Megyei Nők Egyesülete Dévaványai Szervezete (képviseli: Varga Istvánné, 
Dévaványa, Kodály u. 2. sz.) a fenti összeggel a rendezvény lebonyolítását követő 
30 napon belül köteles elszámolni, és tudomásul veszi, hogy a számadási 
kötelezettség elmulasztása vagy a támogatott összeg támogatási céltól eltérő 
felhasználása esetén visszafizetési kötelezettsége keletkezik az Önkormányzat felé.   
 
A képviselő-testület megbízza a hivatal gazdálkodási irodáját, hogy gondoskodjon a 
támogatottal a támogatási megállapodás megkötéséről, a megítélt támogatás 
kifizetéséről és a támogatás 30 napon belüli közzétételéről.  

 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő:  folyamatos 

 
 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott 
őrsparancsnok részére, hogy bejelentését ismertesse.  
Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott őrsparancsnok – köszönti a testületi ülésen 
megjelenteket. 
Elmondja, hogy az Ortex Kft.  képviseletében megkereste Molnár Attila, (a Kft. ügyvezetője 
Molnár Lajos), aki felajánlotta a településen egy térfigyelő rendszer kialakítását ingyenesen. 4 
db kamera felszerelését biztosítják, amely éjjel-nappal működik, a rendszer 16 db kameráig 
bővíthető.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a 4 db kamerán kívül még 3 db kamerát ingyen, 2 
db kamerát pedig 40.000,- Ft/db áron tudnának beszerezni. 
A kamerák akkumulátorral működnek, a település legtávolabbi részén is felszerelhetők. A 
rendszer a felvételeket 3 hónapig tárolja.  
A polgármester kéri a rendőrőrs parancsnokát engedélyezze, hogy az őrsön kerüljön 
elhelyezésre a rendszer, hiszen leginkább az ott folyó feladatot segíti, a rendőröket és a 
polgárőröket arra kéri, hogy tegyenek javaslatok a kamerák elhelyezési pontjaira.  
Megjegyzi, hogy az adatokhoz bárki nem férhet hozzá, csak az arra jogosultak. 
A polgármester megkérdezi, hogy ezzel kapcsolatban kíván-e valaki hozzászólni, javaslatot 
tenni? 
A polgármester megadja a szót Kiss Gábor képviselő részére. 
Kiss Gábor képviselő – kérdése, hogy a kamerának van-e üzemeltetési költsége? 
A képviselő támogatja a rendszer kialakítását. 
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Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott őrsparancsnok – a képviselő kérdésére elmondja, 
hogy a kamerák akkumulátorral működnek, egy vezeték nélküli rendszerről van szó. A Kft. 
vállalja az akkumulátorok feltöltését (3 havonta), így költsége az önkormányzatnak nem 
keletkezik.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a Kft. az üzemeltetési költséget is felvállalja (1 
évig biztos) kivéve a számítógéphez szükséges villamos energia díját. 
Szlovák Zsolt rendőrhadnagy, megbízott őrsparancsnok – elmondja még, hogy 1 db újonnan 
vásárol kamera ára 130.000,- Ft. 
Kiss Gábor képviselő – kérdése, hogy mennyi ideig üzemeltethetőek ezek a kamerák, mennyi 
időtartamot bírnak? 
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy Budapesten a VIII. kerületben 2006. évben 
szereltek fel ilyen kamerákat, amelyek még működnek. 
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a településen térfigyelő rendszer kerüljön kialakításra és a plusz 2 db 
kamera beszerzéséhez 80.000,- Ft-ot biztosítsanak kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
458/2008.(XII.11.) Kt.hat. 
 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete egyetért azzal, hogy a 
településen térfigyelő rendszer kerüljön kialakításra.  

 
A rendszer kialakításához szükséges 80.000,- Ft-ot a képviselő-testület a 2008. évi 
költségvetés általános tartaléka terhére biztosítja.  
 
A képviselő-testület megbízza a polgármestert, hogy az Ortex Kft-vel (Óbuda, 
Építész u. 3-7. sz.) a vonatkozó szerződést kösse meg.    

 
Felelős:  Pap Tibor polgármester  
Határidő:  folyamatos  

 
 
Pap Tibor polgármester elmondja, hogy a képviselő-testület által elfogadott 8/2006.(III.1.) 
önkormányzati rendeletet szükséges a megváltozott jogszabályokhoz igazodóan módosítani 
úgy, hogy javasolják annak hatályon kívül helyezését, ha a képviselő-testület a mellékelt 
rendelettervezetet elfogadja és megalkotja arról rendeletét. Amint az a tárgyban is olvasható a 
képviselő-testületnek rendeletet kell alkotni a költségvetéshez és a zárszámadáshoz 
kapcsolódó kötelező mellékletek tartalmi meghatározásáról. 2006. évben elfogadott 
önkormányzati rendelet óta az önkormányzat feladata is módosult, intézményintegráció, 
intézményátadás, kisebbségi önkormányzat megválasztása. Mindezen változást le kell, hogy 
képezze az alkalmazott önkormányzati rendelet is. A melléklet rendelettervezetben ezt 
terjesztik elő.  
A költségvetést megállapító mellékletek köre kibővül, a finanszírozási ütemtervvel ezen túl be 
kell mutatni, ha van/volt Európai Uniós forrásból megvalósuló projektek bevételeit és 
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kiadásait. Néhány pontosítás történt a közvetett támogatásokról. Kibővült a Kisebbségi 
Önkormányzat költségvetésével, zárszámadásával.  
A zárszámadáshoz kapcsolódóan az előzőekben bemutatottakon túl, nagyon fontos és ezt az 
ÁSZ is jelezte, hogy a vagyonkimutatást a könyvviteli mérlegben szereplő eszközökön és 
kötelezettségeken kívül ki kell egészíteni a 249/2000.(XII.24.) Korm.rend. 44/A. § (3) 
bekezdésében előírtakra: - „0”-ra leírt, de használatban lévő, illetve használaton kívüli 
eszközök állományára, az Önkormányzat tulajdonában lévő érték nélkül nyilvántartott 
eszközök állományára, valamint a mérlegben értékkel nem szereplő kötelezettségekre.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket.  
Aki elfogadja a költségvetéséhez és zárszámadásához kapcsolódó kötelező mellékletek 
tartalmi meghatározásáról szóló rendelettervezetet kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül  
 
 

megalkotja Dévaványa Város Önkormányzata 
 Képviselő-testületének 

33/2008.(XII.12.) ör. RENDELETÉT 
 
Dévaványa Város Képviselő-testülete költségvetéséhez és zárszámadásához kapcsolódó 

kötelező mellékletek tartalmi meghatározásáról  
 

(Az elfogadott rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 
 
 
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy a zárt ülés előtt van-e valakinek bejelentése? 
A polgármester megadja szót Novák Imre alpolgármester részére.  
Novák Imre alpolgármester – elmondja, hogy a júliusi képviselő-testületi ülésen említette, 
hogy az Otthonteremtés helyi támogatásáról szóló 47/2006.(XII.15.) ör. rendelet értelmében 
egyedülálló személy nem részesíthető támogatásban. Az alpolgármester kérte, hogy ezen 
rendeletet vizsgálja felül a Szociális és Egészségügyi Bizottság, valamint a Jogi- Igazgatási 
Ügyrendi Bizottság is.  
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Kondacs György részére. 
Kondacs György a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnöke, képviselő – elmondja, hogy a 
szociális törvény értelmében egyedülálló személy abban az esetben támogatható, ha az egy 
főre eső jövedelme nem haladja meg a 28.500,- Ft-ot. 
Novák Imre alpolgármester – szól arról, hogy a település központjában lévő karácsonyfára 
mindenképpen kellene egy csúcsdíszt felszerelni, amely meglátása szerint csekély költségből 
megoldható lenne. 
dr. Ágoston Sándor képviselő – szól az E-on munkatársai által kivágott fák pótlásáról. 
Kiss Károly képviselő – röviden szól arról, hogy a vérvételi helyen biztosítva van a 
számítógép, amely több alkalommal felvetődött, ami nagyban segíti az ott folyó munkát. 
Pap Tibor polgármester – megadja a szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, az Oktatási Bizottsági ülésen szó volt arról, hogy a 
Dévaványai Városnappal egy időpontban kerül Körösladányban megrendezésre a Városnap. 
Kérdésként merült fel, hogy ez problémát okozhat-e. 
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A bizottság véleménye nem lát abban problémát, hogy a két település rendezvénye azonos 
időpontban lesz.  
Véleménye szerint jó lenne, ha a testület megerősítené, hogy kívánnak-e az időponton 
változtatni, vagy sem.  
Csatári Lajos képviselő – véleménye, hogy az időponton változtassanak. Mindkét 
településen színvonalas rendezvények szoktak lenni, az azonos időpont miatt a dévaványai 
lakosok nem tudnak részt venni Körösladány rendezvényein, és fordítva is igaz Körösladány 
lakosai nem tudnak jelen lenni a dévaványai rendezvényeken.  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a következő hétvégén a dobfesztivál lesz. 
Földesi Zoltán képviselő – véleménye szerint a rendezvénytervben megjelölt időponton ne 
változtassanak.  
Pap Tibor polgármester – megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy a Városnapi rendezvény időpontján változtassanak, az június utolsó 
hétvégéjén kerüljön lebonyolításra kéri, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület 1 igen szavazattal, 13 tartózkodás mellett és 
ellenszavazat nélkül nem változtat a rendezvénytervben elfogadott időponton.  
Pap Tibor polgármester – megadja szót Földesi Zoltán képviselő részére. 
Földesi Zoltán képviselő – elmondja, hogy a karácsonyi koncerten két vendégfellépő fog 
műsort adni. Tudomása szerint a K&H Bank egy nagyobb összeget nyújt a városi 
rendezvények támogatására, amelyről támogatási szerződés is van az önkormányzattal. 
Kérésük, hogy a művészek tiszteletdíját ezen összegből fedezzék (kb. 125.000,- Ft).  
Pap Tibor polgármester – elmondja, hogy a K&H Bank 250.000,- Ft-al támogatja a városi 
rendezvényeket, amelyet számla ellenében fizetnek ki.  
A polgármester megkérdezi, hogy kíván-e még valaki hozzászólni? 
Megállapítja, hogy több hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a képviselőket. 
Aki egyetért azzal, hogy az ÁMK József Attila Művelődési Ház és Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény intézményegység részére pótelőirányzatként 125.000,- Ft-ot 
biztosítsanak a karácsonyi koncerten fellépő művészek tiszteletdíjának finanszírozására kéri, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a testület egyhangúlag 14 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza:  
 
 

Határozat: 
459/2008.(XII.11.) Kt.hat. 

 
Dévaványa Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a karácsonyi 
koncerten fellépő művészek tiszteletdíjának finanszírozására 125.000,- Ft-ot biztosít 
a 2008. évi általános költségvetési tartalék terhére. 
 
A képviselő-testület a megítélt támogatást az Általános Művelődési Központ József 
Attila Művelődési Ház és Alapfokú Művészetoktatási Intézmény intézményegység 
részére pótelőirányzatként biztosítja, amelynek a forrása a K&H bank által 
adományozott összeg.  
 
Felelős:  Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Határidő: folyamatos 
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Földesi Zoltán képviselő – röviden szól az orvosi szakrendelésről (Gyomaendrőd, 
Békéscsaba). 
Csatári Lajos képviselő – röviden szól a vállalkozások Dévaványai Hírlapban történő 
bemutatkozásának lehetőségeiről. 
 
A polgármester megkérdezi, hogy van-e még valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy több előterjesztés nincs. 
 
Megállapítja, hogy a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 12. § (4) 
bekezdés a) pontja alapján a képviselő-testületnek ülését zárt ülés keretében kell folytatnia 
önkormányzati hatósági ügyek elbírálásának érdekében.  
 
 
A polgármester megkéri a meghívottként megjelenteket, hogy a zárt ülés idejére 
szíveskedjenek a helyiséget elhagyni.  
 
A  zárt ülés anyaga az I-1/18-11/2008. iktató számú külön jegyzőkönyvben található 1-5. 
oldallal bezárólag. 
 
Ugyanezen jegyzőkönyv tartalmazza az ehhez tartozó határozatokat is. 
 
 
A polgármester megköszöni a megjelenést, az ülést 1915 órakor bezárja. 
 
 
 
 

- Kelt mint az első oldalon - 
 
 
 
 
 
 
 

Pap Tibor      Balogh Csilla 
polgármester      jegyző  
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